

Міністерство культури України
Одеська національна наукова бібліотека
імені М. Горького

Серія біобібліографічних покажчиків
"Письменники Одеси"
Заснована 1980 року

Випуск 30

Володимир Григорович Рутківський

Біобібліографічний покажчик

Упорядник
О. Г. Нуньєс

Одеса
2012

Черговий випуск серії біобібліографічних покажчиків "Письменники Одеси" присвячено творчій діяльності лауреата Національної премії імені Т. Г. Шевченка, поета, письменника, публіциста Володимира Григоровича Рутківського. Підготовка посібника проводилася за матеріалами фондів Одеської національної наукової бібліотеки ім. М. Горького, провідних бібліотек Одеси та особистого архіву письменника.

Добір публікацій завершено станом на 1 липня 2012 року. Їх описано за існуючими правилами і систематизовано у відповідних рубриках та підрубриках, що дає змогу читачеві легко виявити потрібну групу друкованих документів чи окремий з них. До його послуг - покажчики імен та періодичних видань.

Посібник призначено для літературо- та книгознавців, журналістів, бібліофілів, викладачів вищих навчальних закладів, студентів. Він також буде корисним для учителів середніх шкіл, які ведуть уроки літератури рідного краю.

Редактор
М. Л. Десенко

© О. Г. Нуньєс. Упорядкування, 2012

© В. Т. Миненко. Обкладинка, 2001

© ОННБ ім. М. Горького, 2012

ДЕЩО З БІОГРАФІЇ

Народився я в селі з дивною для радянської влади назвою – Хрестителеве Чорнобаївського району Черкаської області у вчительській родині. Перші дитячі враження припадають на початок війни і окупацію, що їх я описав в автобіографічній повісті «Потерчата». Тоді ж вперше взявся за писання віршів. Трапилося так, що ми віддухопелили за крадіжку іграшок свого ровесника. Злодюжка поскаржився своєму дядькові-поліцейському, і той сп'яну почав стріляти у нас. Пам'ятаю, як я біг вулицею уподовж неприступних парканів, понад вухом щось просвистіло раз, вдруге, і я вже знав, що то кулі. Тож зо страху зарепетував віршами:

Ой, рятуйте, добрі люди,

Ой, пропаща ж я людина!

Як на мене сьогоднішнього, цей двовірш вишуканістю не відрізнявся, зате в щирості йому не відмовиш.

Потім ми з братом і матір'ю поневірялися по сусідах та добрих людях, аж поки не повернувся з війни батько. Після довгих блукань опинилися в селі Велика Бурімка, де вперше розжилися на власну хату. Тут, над Сулою, на порубіжжі між Київською Руссю та Диким степом і пройшло моє формування як особистості. Саме в наших місцях зупинявся князь Ігор перед невдалим походом на половців. І з полону тікав теж через наші місця. У наших місцях бився Наливайко, неподалік народився славний козак Морозенко — той самий, за яким плакала Україна. Власне, історією тут просякнутий кожний клаптик землі. До того ж в десятому класі наш археологічний гурток натрапив на первісну стоянку кінця ашельської (близько 300 тисяч років тому) епохи. Відкриття було таким вагомим, що відомий академік Іван Шовкопляс заніс стоянку до значних історичних відкриттів. Цей випадок справив вирішальний вплив на вибір мого життєвого шляху. І хоча професійним археологом стати не вдалося, все ж захоплення історією рідної країни залишилося назавжди і згодом перелилося в

історичні романи та повісті.

По закінченні школи навчався в Одеській академії холоду, звідкіля перевівся до Одеського політехнічного інституту. Під час навчання та подальшої роботи на Одеському суперфосфатному заводі «захворів» поезією настільки, що вже не уявляв свого подальшого життя без неї.

Перші мої вірші слабували на модну в ті часи «виробничу» тематику. Вдячний одеському поетові Володимирові Гетьману, який переконав мене у перевазі ліричних творів. Він же й став редактором першої моєї книжки «Краплини сонця», яка вийшла в одеському видавництві «Маяк» у 1966 році. В ній я хотів показати складнощі входження молодого людини у «доросле» життя. Проте дехто дивився інакше. Один з провідних одеських критиків у рецензії на збірку написав, зокрема, таке: «В анотації до збірки написано : із заводських воріт виходить у світ творчості молодий поет Володимир Рутківський» Нам же здається, що він виходить не із заводських воріт, а із заводської підворотні». Після такої оцінки розраховувати на прихильність владних структур вже не доводилося. Це я відчув на своїй шкірі під час роботи над другою збіркою «Плоти» (Одеса: Маяк, 1968), коли з неї було викинуто до половини віршів. До речі, з цією збіркою я разом з Борисом Олійником, Романом Лубківським, Петром Осадчуком, Маргаритою Малиновською та іншими представляв молоду українську літературу на IV Всесоюзній нараді молодих літераторів у Москві, що відбулася у 1968 році. Проте тодішні ідеологи розцінили її інакше. В 1969 році серед партійних організацій України було розіслано закритого листа ЦК КПУ, де моє прізвище фігурувало серед прізвищ ідейно хибних літераторів. Як результат — «Плоти» були вилучені з бібліотек, а рукопис збірки поезій «Експромт» — з видавничого плану «Маяка» 1970 року.

На той час я працював редактором Одеського обласного телерадіокомітету. Проте мене «помітили» й

тут. Влітку 1972 року один з моїх колег-літераторів надіслав до Одеського обкому партії, Одеського відділення КДБ та обласної письменницької організації листа, в якому писав, що «на одесском областном радио засела группа украинских буржуазных националистов во главе с самым оголтелым из них Владимиром Рутковским. Он позволяет себе с криком "Русских стихов в эфир не дам!" швырять на пол стихи уважаемых поэтов». Врятували мене лише свідки, які стояли на тому, що перед словом «русських» я сказав «таких». А за кілька місяців — знову халепа. Обком партії звільнив нашого провідного диктора з роботи з «вовчим квитком». Кілька моїх колег, і я в тім числі, стали на його захист і звернулися до прокурора області. І той — річ, нечувана в ті часи! — опротестував рішення обкому. Після того мені лишалося якомога швидше опинитися поза межами Одеси. З допомогою Бориса Олійника («Старий, тобі треба щезнути бодай на два роки, аби про тебе забули...») я в 1973 році поступив на Вищі Літературні курси в Москві. Тут я особисто познайомився з В. Шукшиним, В. Астаф'євим, В. Распутіним, А. Вознесенським і виніс з їхньої творчої кухні дещо корисне і для себе. І взагалі саме тут я дійшов висновку, що літератор, навіть провінційний, який хоче чогось досягти, у своїй творчості повинен рівнятися не на київських чи московських класиків, а на вищі всесвітні взірці.

Повернувшись в Україну, я з прикрістю завважив, що мене «не забули». Вірші мої «редагувалися» до невпізнання. Тож аби не плодити «калік», я почав роздумувати про зміну літературних жанрів. Після довгих вагань зупинився на літературі для дітей. Проте перша моя спроба — повість «Ганнуся» — була прийнята дитячими редакторами в багнети. «Це про що, про дружбу дорослого з дівчинкою? — жахалися вони. — Так тут недалеко й до розтління малолітніх!» Я змушений був перекласти власноруч цю повість на російську і послати її

в московську «Детскую літературу», аби хоч там сказали, в чому її недоліки. Проте на моє здивування, з висновком «повість написана в руслі гайдарівської "Голубої чашки"», повість була видана в рекордно короткі строки. Теж саме трапилося і з казковою повістю «Бухтик из тихой заводи», що вийшла в Москві в 1981 році і була визнана однією з кращих казкових повістей за 12-ту п'ятирічку.

Українською ж мовою мої повісті-казки побачили світ лише наприкінці існування Радянського Союзу.

Десь у середині 80-х в мене виник задум розкрити кілька маловідомих сторінок нашої історії. Виходив з того, що юне покоління повинно знати своє справжнє, а не нав'язане нам минуле. А наша справжня історія, на моє переконання, нічим не поступалася англійській чи французькій, не кажучи вже про американську чи російську. Взяти бодай Іллю Муромця, якого нам подавали як російського богатиря. Але ж чому він всі свої подвиги здійснив саме на нинішній українській землі і похований не в Москві чи Твері, а в київській Печерській Лаврі? До того ж, село Карачарове, де він провів молоді роки, є не тільки в Рязанській області, а й на Чернігівщині

Або взяти битву на Синіх Водах, притоці Південного Бугу. Нас переконували, що першою і єдиною битвою супроти татаро-монголів серед поневолених народів була Куликовська битва. Але чомусь ніхто навіть не заїкнувся, що Синьоводська битва сталася на 18 років раніше. Себто першими, хто постав супроти татаро-монгольського панування, були не ратники Дмитрія Донського, а наші славетні пращури з Київщини, Поділля, Черкащини, Чернігівщини, що становили на Синіх Водах левову частку війська литовського князя Ольгерда. До речі, саме вони складали більшість ратників, що вийшла на Куликове поле.

І, звісно ж, понад усе мене цікавили початки такого феномену, як українське козацтво. Воно мені бачилося, як історія створення першого у світі спецназу.

То були чи не найкращі миті мого життя. Я роками

сидів в архівах, відвідував музеї Києва та Дніпропетровська, довгі години провів у Києво-Печерській лаврі, де знаходяться мощі тих, хто приніс славу Київській Русі. І звісно ж, багато мандрував — і не лише Україною, а й повертався пам'яттю у свої рідні місця, які свого часу були епіцентром найбуремніших історичних подій українського середньовіччя.

Першою побачила світ повість — легенда «Сторожова застава». Повість була удостоєна найвищої в Україні відзнаки для дитячої літератури — премії ім. Лесі Українки (2002).

Найбільше клопотів було пов'язано з роботою над двотомним історичним романом «Сині Води», який я закінчив десь у 2002 році. Я був настільки переконаний у важливості своєї праці, що поніс її до Комітету по пресі, а також в Інститут історії України, аби заручитися їхньою підтримкою при виданні. Проте замість підтримати мене почали переконувати, що своїм необережним твором я можу посварити Україну з шановним північним сусідом. Вдячний видавцям братам Капрановим, що у 2003 році видали цей роман, бодай і в скороченому вигляді. Вдячний і інтернет-ресурсу «Літакцент» та видавництву «Темпора», що 2011 року видали «Сині Води» у повному обсязі. Вдячний також агентству Бі-Бі-Сі та посольству Великої Британії в Україні, що відзначили цей роман як кращий літературний твір України за 2011 рік.

Чимало часу віддав я роботі над трилогією про «джур». Перша книга — «Джури козака Швайки» була написана в 1987 році, видана в скороченому вигляді в журналі «Однокласник» в 1995 році, проте минуло 12 довгих років, доки на неї не звернув уваги видавець і власник вже легендарної «А-БА-БА-ГА-ЛА-МА-ГИ» Іван Малкович. Він же наполіг, аби я написав продовження «Джур...» Радий, що вперше в історії літератури незалежної України трилогія для дітей здобула найвищу літературну відзнаку України — премію імені

Т. Г. Шевченка.

Заняття літературою поєднував з роботою в установах та на підприємствах. Працював на Одеському суперфосфатному заводі та «Мікроні», редактором облтелерадіокомітету, сценаристом Одеської кіностудії, відповідальним секретарем Одеської письменницької організації, завідував відділом газети «Одеські вісті».

Зараз знову повернувся до жанру казки. Переконалий, що наш фольклор, як наша історія і пісня, нічим не поступається найвизначнішим світовим фольклорним пам'яткам.

В. Рутківський

ОКРЕМІ ВИДАННЯ ТВОРІВ

1966

1. Краплини сонця : поезії / В. Рутківський ; ред. В. П. Гетьман ; худож. В. О. Резніков. — О. : Маяк, 1966. — 60 с. : фотогр. — Зміст : Добрий день ; Казка про хліб ; Монолог радію ; Райдуга ; Зерно ; Капітани ; Гойдались хвилі ; Приморські міста ; Магеллани ; Море ; І не знати чому ; Сивий іній ; Івасик-Телесик ; Передсвіття ; О, як це страшно — почувати... ; Осінній вітер ; Годинник ; Осінній сад ; Ні, не сниться... ; Пісня ; Чародій ; Вересень ; На привалі ; Карпати ; Про друга ; Перший сніг ; Мрія ; Неспокій ; Дух полинний ; Яблуко ; Хоч буває тобі нелегко ; Простота ; Світанок ; Дороги ; Бентежно сплескують зірничі... ; Знову весни на крилах...

1968

2. Плоті : поезії / В. Рутківський ; худож. В. О. Резніков. — О. : Маяк, 1968. — 54 с. — Зміст : Тут я. Увесь я тут... ; Полювання ; Вступ до життя ; Листопад ; Чорна береза ; Істина ; Очі ; Зіскочила з коня... ; Сліди... ; Вересень ; По промінчику світла піду ; Не заблукаю поміж «так» і «ні»... ; Після бурі ; Над сном дібров... ; Широчінь яка... ; Прийди до мене... ; Запізнілий політ ; Станція Вигода ; Весняні дерева ; Годинник стукає, мов кров у скроні... ; Цвіркун ; Кому місто, а кому села... ; Слід Чумацького Шляху ; Отам, де коні йшли на водопій... ; Мелодія кохання ; Північна пісня ; Слов'янські жінки ; Думка ; Опромінені сонцем хаші... ; Сінокіс ; Лунко... ; Бджола ; Зелені сні, немов зелені дні... ; Елегія ; Збігають і дні і ночі ; Фрагменти з поеми «Атлантида» : Молитва ; Подих Революції ; Роздум.

1973

3. Повітря на двох : лірика / В. Рутківський ; худож. П. М. Токмаков. — О. : Маяк, 1973. — 80 с. — Зміст : «Живе в мені моя найвища честь» ; Господар дня : Вступ ; Тих людей імена ; Роздум ; Пробудження ; Сонце ; Місяць березіль ; Весна (з Аткая) ; Починається земля ; Багаття ; Мелодії Гріга ;

Компас ; Оберега ; Травневий квіт ; Кароліно-Бугаз. 5-та ранку ; Літня гроза ; Південно-Західний масив. Присмерк ; Вересень ; Вітряки ; Повноліття ; Вірш про дружбу ; Пам'ять: Лідери ; Пам'ять ; Материнське чекання ; Рибалки воєнних літ ; Голоси ; Звіздарі ; Матері : (з Омара-Гаджі Шахтаманова) ; «Земля батьків, земля моїх дітей» ; Повітря на двох : «Сотні слів на нечутній мові» ; Краплина ; «З якого літа, з якого світу» ; Перестріч ; Образа ; Дорожні вірші ; Адресати ; Голуби ; Зірка ; Морський етюд ; Лебідь ; «Це не так страшно, кохана» ; Полудень ; Передвесня ; Твір на тему ; Кійа ; «Мов берізка у травні...» ; Сон коханої ; «Світку мій! У хвилину...» ; Повітря на двох.

1974

4. Відчиніть Богданкове вікно : [вірші] / В. Рутківський ; мал. І. Гуть, Е. Колесов. — К. : Веселка, 1974. — 22 с. : ілюстр. — Зміст : Змагання ; Атака ; Доброго ранку! ; В лісі ; Хвалився жук ; Купання ; Суперечка ; Зайчата і санчата ; Ішов листок через місток ; Відчиніть Богданкове вікно.

1976

5. Рівновага : поезії / В. Рутківський ; ред. О. Г. Шеренговий ; худож. В. Л. Осипов. — О. : Маяк, 1976. — 67 с. : ілюстр. — Зміст : Совість ; Першопочаток ; Нащадки ; Причетність ; Світанки БАМу ; Зерно ; Совість ; Море ; Камчія ; Відповідальність ; Ненаписаний лист ; Яблуко ; Мелодії Гріга ; Пісня ; Шлях до мети ; Капітани ; Трава і літаки ; Початок ; Оберега ; Ця ніч тобі дарована... ; «У хвилину!» ; Живе кохання ; Дістали ялинку ; Лебідь ; «Коли засинають дороги...» ; Монолог подільської осені ; Кременчуцьке море. Очерет ; Уроки співу ; Материнське безсоння ; Повернення ; На світі є диво ; Веселка синові : 1. Ми працюємо удвох ; 2. Чемпіон ; 3. Дивина ; 4. Образа ; 5. Друзі ; 6. День народження хмар ; Сполохи : (поема).

1977

6. Аннушка : повість / В. Рутковский ; [автор. пер. с укр.] ; рис. Р. Вольского. — М. : Дет. лит, 1977. — 111 с. : ил.

1981

7. Бухтик из тихой заводи : повесть-сказка / В. Рутковский ; [автор. пер. с укр.] ; рис. С. Былинского. — М. : Дет. лит., 1981. — 111 с. : ил.

1985

8. Земля мастеров : очерки : [про колектив Одес. з-ду прецизійн. верстатів] / В. Рутковский ; ред. Ж. И. Зинченко ; худож. В. Т. Миненко. — О. : Маяк, 1985. — 144 с, [4] л. фотоил. — Зміст : У истоков ; История «золотой пары» ; «Молодцы, одесситы!» ; Дизайнеры ; Шестеро в одной бригаде ; Длинный путь к себе ; Так потребовало время ; Товарищ директор.

1987

9. Знак глибини : вірші / В. Рутківський ; ред. М. М. Суховецький ; худож. А. А. Синишин. — О. : Маяк, 1987. — 86 с. : ілюстр. — Зміст : «Під скрегіт гальм несамовитий...» ; Обрій ; Петроград сімнадцятого року ; Нащадки ; Дивуйтеся! ; У світі живемо ; Старі жінки ; Ретроспектива ; Історія передвоєнного життя ; Рубежі оборони ; Вдови ; Фото невідомого солдата ; Уроки добра ; Притча про ображеного ; Полин-трава ; Поклик простору ; Березень ; Переддень ; Жайвір ; Ірпінський ліс ; Дніпровські праліси ; Дніпрові хвилі ; Таврійська легенда ; Зміни ; Вічне ; Тридцятикілометрова зона ; Природа ; У день відльоту ; Мелодія осені ; Вербовий диптих : 1. Вечорова пісня ; 2. Сінокіс ; Плин часу ; Біль ; Спочинок ; Кам'яні гості ; Андрієво-Іванівка ; Там, де нас нема ; Світло маминого місяця ; Сповідь Марії ; Вечірня розмова ; Ходить сон коло вікон... ; Село Роксолани ; Звертання ; Образок ; При заході сонця ; «Мій товаришу...» ; Синиця ; Над морем ; Листи з БАМу ; Суперниця ; Отак уже чверть віку ; Орнамент ; Незлагодя ; «Не розумію, чого ти хочеш...» ; Вимога ; Кільця старого дуба ; Вересневе ; Вирій.

1988

10. Гості на мітлі: повісті-казки / В. Рутківський; худож.: Р. Є. Безп'ятов, Г. П. Філатов. — К.: Веселка, 1988. — 288 с.: ілюстр. — Зміст: Бухтик з тихого затону; Гості на мітлі.

1989

11. Каникули у Воронівці: повісті / В. Рутківський; худож. Г. Л. Лотиш. — О.: Маяк, 1989. — 175 с.: ілюстр. — Зміст: Каникули у Воронівці; Намети над річкою.

1994

12. Слуга бабы Яги: сказоч. повесть / В. Рутковский; ил.: Р. Беспятов, Г. Филатов. — О.: Сам, 1994. — 88 с.: ил.

2001

13. Сторожова застава: повість-легенда / В. Рутківський; худож. оформ. Н. Білоус. — О.: Друк, 2001. — 204 с.: портр. на с. 4 обкл.

2004

14. Сині Води: трилогія: роман / В. Рутківський; дизайн Н. Коротенко. — К.: Зелений пес, 2004. —

Ч. 1: Двобій з тінню. — 189 с. — (Під партою. Географія).

Ч. 2: Вогонь до вогню. — 189 с. — (Під партою. Хімія).

Ч. 3: Стріли під сонцем. — 188 с. — (Під партою. Політологія).

2005

15. День живої води: поезії / В. Рутківський; передм. авт.; передм. В. Поліщука. — Черкаси: Брама-Україна, 2005. — 139 с. — Зміст: Черкащина; Вузлик на дорогу; Обереги; Моя дідівщина; Полин-трава; Рідна хата; Кам'яні гості; Жайвір за Чорнобаєм; «Коли за обрій відійде»; Місяць уповні; Дніпровські праліси; Дніпро під Каневом; Прарідня; Ворон;

Балада про коней ; Після битви під Берестечком ; Сінокіс ; Прикмета ; Поет ; Вітальна адреса ; Остання хвороба В. Чечвянського ; Виконавець ; «Назови когось іншого» ; Байдужість ; «Коли на самоті перебуду» ; Знаки ; Уроки добра ; Дід Правда ; Автопортрет 70-х років ; Доля ; Яблуко від яблуні ; В гостях у сина ; Медитація ; Їжак ; Спочинок ; Калиновий кущ ; Передчуття біди ; Повернення з зірок ; Аеропортівський автобус ; Стара садиба ; Полишені села ; Лимани під Одесою ; Собача помста ; «Дарунок» долі ; Муки творення ; Третій тиждень ; «Ну хоч ти плач, а хоч криком кричи» ; Прощання з осінню ; 3 циклу «Листопадова книга» : «По листку на сторінку» ; Зимовий прелюд ; Блазень ; У колі друзів ; «Як зреклося птаство дерева свого» ; Ряска ; Жертви мосі агресії ; Розум ; Звичайні речі ; Коли впаде зоря ; Старий Новий рік ; Естамп у кімнаті льотчика ; «Шлях до тебе...» ; Із циклу «Шкільна наука» : Івасик-Телесик ; Початок навчального року ; Обіди сорок шостого року ; День живої води ; Перший стрибок ; Лебідь ; Оксана Павлівна ; Спогад ; Із циклу «Веселка синові» : Змагання ; Атака ; Доброго ранку ; В лісі ; Купання ; Суперечка ; Змачата і санчата ; Дивина ; Ми працюємо удвох ; Чемпіон ; Образи ; Друзі ; «Розвішано печаль на будяках» ; Оптимістичне ; Відпустка ; Чорний жарт ; Казка для дорослих дітей ; Шовкунова гора ; Град ; Туман ; Самітня ; Пісня ; Дівич-трава ; Віхола над аеродромом ; Туга ; «Ви вірите мені?» ; Сповідь Марії ; Там, де нас нема ; Річка восени ; Величальна.

2007

16. Джури козака Швайки : іст. трилогія для дітей. Кн.1 / В. Рутківський ; ілюстр. М. Паленка. — К. : А-БА-БА-ГА-ЛА-МА-ГА, 2007. — 448 с. : ілюстр.

2008

17. Потерчата : дит. сповідь перед дорослими, які так нічому й не навчилися : повість / В. Рутківський. — О. : Астропринт, 2008. — 159 с. : 4 с. обкл. портр. [В. Рутківського].

2009

18. Джури-характерники : іст. трилогія для дітей. Кн. 2 / В. Рутківський ; ілюстр. М. Паленка. — К. : А-БА-БА-ГА-ЛА-МА-ГА, 2009. — 447 с. : ілюстр.

2010

19. Джури і підводний човен : іст. трилогія для дітей. Кн. 3 / В. Рутківський ; ілюстр. М. Паленка. — К. : А-БА-БА-ГА-ЛА-МА-ГА, 2010. — 400 с. : ілюстр.

2011

20. Сині Води : іст. роман / В. Рутківський . — К. : Темпора, 2011. —

Кн. 1 : Князь бродників. — 360 с. : ілюстр.

Кн. 2 : Стріли впритул. — 376 с. : ілюстр.

2012

21. Бухтик з тихого затону : казкова повість для дітей молодшого шкільного віку / В. Рутківський ; ілюстр. Р. Попський. — Нова ред., перероб. і доп. — К. : А-БА-БА-ГА-ЛА-МА-ГА, 2012. — 240 с. : ілюстр.

22. Ганнуся : повість. — Л. : Вид-во Старого Лева, 2012. — 256 с. — (Серія «Обережно : дівчатка»).

ПУБЛІКАЦІЇ У ЗБІРНИКАХ

1980

23. Тих людей імена : [вірш] / В. Рутківський // Світло на віки. — О. ; Варна, 1980. — С. 43.

1981

24. Вступ ; Першопочаток ; Нашадки ; На світі є диво : [вірші] / В. Рутківський // Веселка над берегами. — О. ; Сегед, 1981. — С. 64—68.

25. «Живе в мені моя найвища честь...» : [вірш] / В. Рутківський // Горизонт. — О., 1981. — С. 13.

26. Ненаписаний лист ; Повернення [вірші] / В. Рутківський // Крила подвигу. — О. ; Волгоград, 1981. — С. 65—66.

1982

27. Высшая мера доверия / В. Рутковский // Такая служба : очерки. — О., 1982. — С. 82—89.

1983

28. Монолог радію / В. Рутківський // До миру кличемо : поезії. — О., 1983. — С. 157—159.



29. Шестеро в одній бригаді : [нарис] / В. Рутківський // Горизонт. — О., 1983. — С. 105.

1985

30. Рубежі оборони ; Вдови : [вірші] / В. Рутківський // Горизонт. — О., 1985. — С. 60—61.

1986

31. Обрести горизонты / В. Рутковский // Степная новь : очерки. — О., 1986. — С. 24.

1987

32. Нащадки ; Вступ ; Зерно ; Вірш про дружбу / В. Рутківський // Жовтнем осяяна : поезії. — О. ; Варна. — 1987. — С. 132—136.

1989

33. Вирій / В. Рутківський // Вереснева зоря : поезії. — О. ; Варна, 1989. — С. 224.

34. Стара хата ; Собача помста ; Обіди сорок шостого року : [вірші] / В. Рутківський // Горизонт. — О., 1989. — С. 26—28.



35. Гості на мітлі / В. Рутківський // Скелі на синіх вітрах. — О., 1989. — С. 257—323.

1991

36. Друзі з лісової заплави : повість-казка / В. Рутківський // Завтра — океан : повісті. — О., 1991. — С. 342—399 .

37. Теплий край поета : [про творчість поета А. Л. Качана] / В. Рутківський // Дванадцять місяців. — К., 1991. — С. 19-21 ; Прощання з літом / А. Качан. — К, 1991. — С. 5—7.

1999

38. Після битви під Берестечком ; Собача помста ; Перший стрибок // Письменники Одещини на межі тисячоліть : антологія-довід. / упоряд. Б. Сушинський. — О., 1999. — С. 216—219.

2000

39. Рубежі оборони ; Вдови : [вірші] / В. Рутківський // Ми перед світом не в боргу. — О., 2000. — С. 121—124.

2001

40. Вимога ; Ця ніч тобі дарована ; «Світку мій! У хвилину...» ; «А твої дороги зорями всіяні...» ; Звертання / В. Рутківський // Троянда для коханої : зб. поезій та прози. — О., 2001. — С. 68—71.



41. Воротарський стрибок / В. Рутківський // Золота криничка : кн. для родин. читання : 1—4 кл. / упоряд. Р. Буханченко. — Донецьк, 2001. — С. 207—209. — [Перевид. 2002, 2003, 2004, 2005, 2007].

2002

42. Уроки Рядченко / В. Рутковский // Воспоминания об Иване Рядченко. — О., 2002. — С. 122—128.

2003

43. Слово, яке завжди з тобою : [передм.] / В. Рутківський // Південна ліра. — 2003. — С. 3—5.

2004

44. Вузлик на дорогу ; Кам'яні гості ; Доля ; Остання хвороба В. Чечвянського ; Після битви під Берестечком ; Аеропортівський автобус ; Собача помста ; Калиновий кущ / В. Рутківський // Одеське літературне віче : у 2 т.— О., 2004. — Т. 1 : Антологія поезії. — С. 416—423 : фотогр.

●

45. Слово до читача / В. Рутківський // Одеське літературне віче : у 2 т. — О., 2004. — Т. 1 : Антологія поезії. — С. 3—5.

46. Україна розквітла : [вступ, ст.] / В. Рутківський // Південна ліра. — О., 2004. — С. 3—6.

2005

47. Ретроспектива ; Уроки добра / В. Рутківський // Крізь пам'ять : зб. поезій. — О., 2005. — С. 162—165.

●

48. Як складають вірші : [оповідання] / В. Рутківський // Дивосвіт «Веселки» : антол. л-ри для дітей та юнацтва : у 3 т. — К., 2005. — Т. 3 : Українська література. — С. 267—270 : портр. [В. Рутківського].

2006

49. Сторожова застава : уривки з повісті-легенди / В. Рутківський // Одеське літературне віче : у 2 т. — О., 2006. — Т. 2 : Антологія прози. — С. 348—360 : фотогр.

2007

50. "Как мне в детстве хотелось, чтоб печка топилась..." // Выхристенко В. Сковородницы : пер. с укр. / Василь Выхристенко. — О., 2007. — С. 85.

51. Шурхотун : [розділ з повісті-казки «Гості на мітлі»] / В. Рутківський // Зоряний дощ = Ploaie de stele : у 3 кн. / упоряд. та пер. на рум. М. Лютика. — К., 2007. — [Паралельно укр. та рум. мовами]. — Кн. 3. — С. 34—37.

2008

52. Вознесіння : фрагмент з повісті "Потерчата" // Дерибасовская—Ришельевская : альм. / Всемир. клуб одесситов. —О., 2008. — Вып. 35. — С. 99—105.

53. Джури козака Швайки : [уривки] / В. Рутківський // Найкраще : позаклас. читання для учнів 4 кл. — К., 2008. — С. 308—314.

54. Як складають вірші : [уринок з повісті «Канікули у Воронівці»] / В. Рутківський // Найкраще : позаклас. читання для учнів 4 кл. — К., 2008. — С. 536—542.

2009

55. Дніпровські праліси ; Стара садиба ; Івасик-Телесик ; Початок навчального року ; Оксана Павлівна ; Із циклу "Веселка синові" : Змагання ; В лісі ; Зайчата і санчата ; Дивина ; Образа // Криничка : антологія творів письменників Черкащини для дітей та юнацтва : у 2-х т. Т. 1. — Черкаси, 2009. — С. 396—402.

2010

56. Двобій з тінню ; Вогонь до вогню : [урив. з трилогії "Сині Води"] // Література рідного краю : (літературна Черкащина) : посіб. для 5 кл. загальноосвіт. навч. закл. / В. М. Коваленко [та ін.]. — Черкаси, 2010. — С. 139—156^{*}.

* Не було можливості переглянути de visu.

ПУБЛІКАЦІЇ У ПЕРІОДИЧНІЙ ПРЕСІ

у журналах

1986

57. З дороги не повертаються : [вірші] / В. Рутківський // Україна. — 1986. — № 35. — С. 14. — Зміст : Таврійська легенда ; Сліди ; Дніпровські хвилі ; Рибалки воєнних літ ; Слово і дерево.

1991

58. Сторожова застава : повість-легенда / В. Рутківський ; мал. О. Зенич // Однокласник. — 1991. — № 1. — С. 1—7; № 2. — С. 12—20.

1995

59. «Під скрегіт гальм...»; Відповідальність ; Тридцятикілометрова зона : [вірші] / В. Рутківський ; передм. : В. Г. Полтавчук, І. Т. Огородник // Наша шк. — 1995. — № 3. — С. 42—43.

1996

60. Приватизация — воспоминания о будущем / В. Рутковский // ЭКЮ. — 1996. — № 3. — С. 38-42. — Підпис : В. Заболотный.

2000

61. Грибний похід : [урив. з повісті-казки «Бухтик із тихого затону»] / В. Рутківський // Веселка. — 2000-2001. — Жовт. — С. 8.

2008

62. Джури козака Швайки : [урив.] / В. Рутківський // Веселка. — 2008-2009. — Листоп. — С. 10.

у газетах

1959

63. Час той близько : [вірш] / В. Рутківський // Чорномор. комуна. — 1959. — 11 січ.

1960

64. На привалі : [вірш] / В. Рутківський // Рад. спорт. — 1960. — 12 січ.

1965

65. Івасик-Телесик : [вірш] / В. Рутківський // Літ. Україна. — 1965. — 23 листоп.

66. Міра сили : [вірш] / В. Рутківський // Рад. Україна. — 1965. — 5 листоп.

67. «Хлоп'ятам дуже мариться...» ; Приморські міста ; Годинник : [вірші] / В. Рутківський ; передм. В. Гетьмана // Чорномор. комуна. — 1965. — 18 лют.

1967

68. «Прийди до мене, прийди сьогодні...» : [вірш] / В. Рутківський // Комс. іскра. — 1967. — 12 лип.

69. «Я сказав : "Сьогодні буде вечір"...» ; «Прозорий ранок будить ніч» ; Дерево : [вірші] / В. Рутківський // Комс. іскра. — 1967. — 26 лют.

1968

70. Передсвітля : [вірш] / В. Рутківський ; передм. Т. Костецької // Мол. гвардія. — 1968. — 10 лип.

71. Чорна береза : [вірш] / В. Рутківський // Прапор юності. — 1968. — 11 лип.

1970

72. Тих людей імена : [вірш] / В. Рутківський // Черкас. правда. — 1970. — 6 листоп.

1971

73. Іван-та-Мар'я ; Повітря на двох : [вірші] / В. Рутківський // Комс. іскра. — 1971. — 4 берез.

74. Юнкоми ; Мелодії Гріга ; «Сонний потяг руки...» : [вірші] / В. Рутківський // Комс. іскра. — 1971. — 25 верес.

1976

75. Капітани ; Совість : [вірші] / В. Рутківський // Друг читача. — 1976. — 21 жовт.

76. Причетність : [вірш] / В. Рутківський // Літ. Україна. — 1976. — 12 берез.

77. Світанки БАМу ; Совість ; Шлях до мрії ; День народження хмар : [вірші] / В. Рутківський // Чорномор. комуна. — 1976. — 13 квіт.

1979

78. Песни над Камою : [вірш] / В. Рутковский // Вод. трансп. — 1979. — 30 окт.

1980

79. Моя віра й любов : [вірш] / В. Рутківський // Чорномор. комуна. — 1980. — 6 листоп.

80. Ранкове ; Бджола ; Зерно ; «Не розумію, чого ти хочеш...» : [вірші] / В. Рутківський // Чорномор. комуна. — 1980. — 17 груд.

1985

81. Гудок ; Трап ; Каюта : [вірші] / В. Рутковский // Вод. трансп. — 1985. — 12 янв.

82. Полин-трава : [вірш] / В. Рутківський // Чорномор. комуна. — 1985. — 8 черв.

83. Рубежі оборони : [вірш] / В. Рутківський // Чорномор. комуна. — 1985. — 10 трав.

1986

84. Дивуйтеся : [вірш] / В. Рутківський // Чорномор. комуна. — 1986. — 7 жовт.

85. Фото невідомого солдата ; Кільця старого дуба ; Обереги ; Вирій ; Вічне : [вірші] / В. Рутківський // Знамя коммунізму. — 1986. — 27 апр.

1987

86. Вимогливість ; Історія передвоєнного життя ; Жайвір : [вірші] / В. Рутківський // Веч. Одесса. — 1987. — 20 апр.

87. Нащадки : із зб. «Знак глибини» : [вірш] / В. Рутківський // Друг читача. — 1987. — 17 груд.

88. Під скрегіт гальм несамовитих : вірш / В. Рутківський // Червона зірка. — 1987. — 24 жовт.



89. Без стихов себя не мыслю / В. Рутковский // Веч. Одесса. — 1987. — 20 апр.

1988

90. Калиновий кущ ; Обіди сорок шостого року ; Стара хата ; Поет : [вірші] / В. Рутківський // Чорномор. комуна. — 1988. — 19 черв.

1989

91. Виконавець : [вірш] / В. Рутківський // Чорномор. комуна. — 1989. — 9 квіт.

92. Георгій-переможець ; Автопортрет 70-х років ; Батьки і діти / В. Рутківський // Веч. Одесса. — 1989. — 9 марта.

93. Мала Батьківщина ; Полишені села ; В гостях у сына : [вірші] / В. Рутківський // Чорномор. комуна. — 1989. — 19 лют. — (3 нових поезій).

94. Славянские женщины ; Материнское ожидание : [вірші] : пер. с укр. / В. Рутковский // Защитник Родины. — 1989. — 21 лют. — С. 5.

1990

95. Вечерний разговор : [вірші] : пер. с укр. / В. Рутковский // Индустр. Запорожье. — 1990. — 1 мая.

1991

96. Аеропортівський автобус ; Одеські лимани // Веч. Одесса. — 1991. — 6 сент.

97. Муки творення ; Оксана Павлівна // Веч. Одесса. — 1991. — 16 июля.

1993

98. Собача помста / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 15 лип.



99. Чужа біда : [нарис] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 17 квіт.

1998

100. Після битви під Берестечком ; Яблуко від яблуні ; Стара хата ; Річка восени ; Третій тиждень : [вірші] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 9 жовт.

2004

101. Мы — не из «мертвых» столетий! : [про роман «Сині Води»] / В. Рутковский ; інтерв'ю брала Л. Щербакова // Веч. Одесса. — 2004. — 6 мая.

2005

102. Сині Води : [уривки з роману] / В. Рутківський // Думська площа. — 2005. — 14, 21, 28 січ. ; 4, 25 лют. ; 4, 18, 25 берез. ; 1, 8, 15, 22 квіт. ; 13, 20, 27 трав. ; 3, 10, 17, 24 черв. — С. 6.

2007

103. Рідна хата ; Жайвір за Чорнобаєм ; Сінокіс ; Спогад ; Пісня / В. Рутківський // Думська площа. — 2007. — 16 трав. — С. 5.

В. РУТКІВСЬКИЙ — ЖУРНАЛІСТ, ЛІТЕРАТУРНИЙ КРИТИК, ПУБЛІЦИСТ

1981

104. Бригада : очерк : [про верстатників бригади М. Дороша Одес. з-ду прецизійн. верстатів] / В. Рутківський // Знамя коммунизма. — 1981. — 15 дек.

1982

105. Дизайнеры: очерк : [про Одес. з-д прецизійн. верстатів] / В. Рутковский // Знамя коммунизма. — 1982. — 4 июля.

106. История «золотой» пары : очерк : [про продукцію Одес. з-ду прецизійн. верстатів] / В. Рутковский // Знамя коммунизма. — 1982. — 16 февр.

107. Суворя доброта : [про І. Д. Борисова — дир. радгоспу ім. Ф. Енгельса, Одес. обл.] / В. Рутківський // Чорномор комуна. — 1982. — 12 січ.

1983

108. Приказала жизнь : [худож. нарис] / В. Рутковский // Знамя коммунизма. — 1983. — 19 марта.

1985

109. О времени и о себе : сегодня начинает работу обл. слёт молодых литераторов / В. Рутковский // Знамя коммунизма. — 1985. — 28 дек.

1987

110. Еллади долина відлуння : [про перебування в Україні грец. поета Ф. Назрогіоргіса] / В. Рутківський // Літ. Україна. — 1987. — 12 листоп.

1992

111. "Батьки" Іллічівська — це вам не ГКЧП! / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1992. — 21 серп. — (Життя Рад).
112. Гонитва за привидом : [бесіда з термістом Одес. сталедрот.-канат. з-ду П. Т. Ключником] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1992. — 15 верес. — Портр.
113. Де ви тепер, товариш Борман? / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1992. — 24 листоп. — (Гримаси історії).
114. Залишилося вмовити невістку : депутати Одес. міськ. ради відхилили проект Конституції України / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1992. — 14 жовт. — (Життя Рад).
115. Любове моя, Україно! / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1992. — 22 серп.
116. Майбутнє — за кооперацією : в цьому твердо переконаний голова Одес. споживспілки Н. З. Крутогуз / інтерв'ю брав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1992. — 29 жовт.
117. Милосердя і бізнес? / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1992. — 3 груд.
118. Не віділлють дев'яту кулю / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1992. — 4 листоп.
119. Нуль пишемо. А скільки пам'ятаємо? / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1992. — 23 лип.
120. Оптимісти з Ренійського порту / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1992. — 8 груд. — (Вікно у Європу).
121. По машині дядьку, брату, свату, а собі - хату? / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1992. — 1 груд.
122. Приватизація : перші кроки / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1992. — 22 груд.
123. Привид чистої води бродить по Одесі / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1992. — 19 серп. — (Ради і життя).

124. Світло й тіні форуму : [інтерв'ю з делегатом Всесвіт. форуму українців С. Козицьким] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1992. — 5 верес.

125. Солов'ї з великої дороги : про "палку любов" до мистецтва чиновників Жовтневого райвиконкому та їх покровителів // Одес. вісті. — 1992. — 13 серп.

126. У крісло — через вікно // Одес. вісті. — 1992. — 9 верес. — (Життя Рад).

127. У пошуках трьох китів : [бесіда з ген. дир. ВО «Мікрон» В. Борисенком] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1992. — 8 верес.

128. Хлопці, наших б'ють / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1992. — 1 жовт. — (Життя Рад).

129. Як відкликати депутата? / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1992. — 11 серп. — (Життя Рад).

1993

130. А серце пам'ятає кожен бій... : [про творчість одес. письмен. А. Голишева] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 26 серп.

131. Без права на зупинку : [про письмен. Є. Прісовського] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 1 трав.

132. Брали, як Зимовий палац / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 29 верес. — (Оце так і живемо).

133. Винуватець - благодущність / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 10 верес. — (Ще раз про картопляну паличку).

134. Вкрали ешелон, а поскаржитись нікому / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 16 лют.

135. Вовкулак : про звіряче вбивство дитини в Ізмаїл. р-ні / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 23 лип.

136. Головний критерій - об'єктивність : прес-конф. Одес. обл. ради нар. депутатів / В. Рутківський, В. Мамонтов // Одес. вісті. — 1993. — 25 лют.

137. Головний критерій - об'єктивність та зваженість : з XIII сесії Одес. обл. ради нар. депутатів / В. Рутківський, В. Мамонтов // Одес. вісті. — 1993. — 21 трав.
138. Грижа совісті : фоторепортаж / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 13 лют. : фотогр.
139. «Два слони» в дитячій літературі : [здобутки вид-ва «Два слони»] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 13 лют.
140. Допомога — запорука співробітництва / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 29 черв. — (Гуманітар. вантаж).
141. Земля і люди / В. Рутківський, В. Мамонтов // Одес. вісті. — 1993. — 30 берез. — (Життя Рад).
142. Концентратор для фермера / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 26 трав. — (Село тривоги нашої).
143. На місці видніше / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 15 груд. — (Життя Рад).
144. Ніж під горлом / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 12 жовт. — (Нотатки з натури).
145. Перевертень : [про вбивство в Ізмаїлі] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 5 січ.
146. Перші лауреати — одесити : [про лауреата літ.-худож. премії ім. І. Нечуя-Левицького — колектив Одес. театру юного глядача] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 30 листоп.
147. Поговоримо, як добрі сусіди / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 14 лип. — (Молдова і Одещина - шляхи співробітництва).
148. Про користь черг / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 4 верес. — (Йдемо до ринку).
149. Про час і про себе : [інтерв'ю з ялинк. базарчика] В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 1 січ.
150. Разом щось і вийде, або Вище голови не скочиш / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 18 берез. — (Життя Рад).

151. Риманевий простір в українській групі : [про викладання укр. мовою в Одес. держ. ун-ті] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 30 квіт.
152. Спокійного плавання не буде / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 16 січ. — (3 сесії Одес. міськ. ради).
153. Сумне обличчя Одеси : [больові точки на соціальній карті Одещини] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 30 січ. ; 3 лют.
154. Товар чи ризик? / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 18 черв. — (Школа виживання).
155. Хоч на колінах, але стоїмо / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 7 груд.
156. Хоч шерсті жмут / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 27 трав. — (Єсть, та не про вашу честь).
157. Чужа біда / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 17 квіт.
158. Чутки для інтриги. Для кореспондента суттєвіше істина / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 19 лют. — (Відлуння публікацій).
159. Що будувати молодим : зустріч голови Одес. обл. ради Р. Боделана / В. Рутківський, В. Мамонтов // Одес. вісті. — 1993. — 17 берез.
160. Як стати мільйонером / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 9 черв. — (Відвертий співбесідник).

1994

161. «Адмирал Нахимов» — невідоме про відоме : аналіз однієї з версій загибелі «Адмирала Нахимова» / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1994. — 30 серп.
162. Бути людиною навіть в рік Собаки : письмен. роздуми / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1994. — 19 серп.
163. В. Чорний : Посміхайтесь — і ми виживемо! / інтерв'ю брав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1994. — 20 верес.

164. До наступних виборів ми повинні порозумнішати, — вважає депутат Одес. обл. ради Ю. Запорожченко / інтерв'ю брав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1994. — 13 квіт.
165. Закон — прежде всего, даже если это невыгодно / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1994. — 9 серп. — (Жизнь Советов). — [рос. мовою].
166. Законно, та не по-людському: трагедія однієї сім'ї: журналіст. розслідування / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1994. — 23 лют.
167. Зближаються моря : поїздка... не без моралі / інтерв'ю з першим заст. голови Одес. обл. ради нар. депутатів М. О. Богоявленським брав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1994. — 12 жовт.
168. Землетрус можна вирахувати : стверджує одес. учений Б. Капочкін / інтерв'ю брав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1994. — 11 січ. — (Горизонти науки).
169. Інвалід у зсувній зоні: історія одного поневір'яння : журналіст. розслідування / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1994. — 23 лют.
170. Коефіцієнт як дишло : аналіз ходу ринкових реформ в Одес. обл. / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1994. — 19 серп.
171. Куди вкласти мільйон : [про діяльність комерц. банку «Елайс»] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1994. — 13 трав.
172. Справа для людини з рушницею / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1994. — 1 черв. — (За рядком реклами).
173. Четвірка п'яних їжачків : аналіз публ. одес. уфологів / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1994. — 18 листоп.
174. Я віддав би перевагу Анатолію Шубіну : [про пробл. медицини] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1994. — 24 черв.
175. Як завжди, майбутнє покаже : [про пробл. малих підприємств] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1994. — 27 трав.

1995

176. Асамблея європейських регіонів? Так! : на жаль, Україну в ній представляє лише Одещина / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1995. — 18 лют. — (Вікно в Європу).
177. Відомчі страждання : [про пробл. теплопостачання у відом. будинках] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1995. — 14 жовт.
178. Депутати "проголосували" за приватизацію ногами / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1995. — 11 лют. — (Життя Рад).
179. "Доводжу до вашого відома..." : [про пробл. теплопостачання в Одесі] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1995. — 7 жовт.
180. Допоможемо чоловікам стати на ноги : [інтерв'ю з дир. експерим.-творч. підприємства "Сцена" С. С. Ніселевич] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1995. — 8 квіт. — (Ділова жінка).
181. Каємося, що привели вас до пекла... : [інтерв'ю з невідомим бізнесменом] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1995. — 28 жовт. — (Світ ділової людини).
182. Наше поголів'я житиме при комунізмі: розповідь про вчених Одещини // Одес. вісті. — 1995. — 23 лип.
183. Пройти на сесію не дозволили... / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1995. — 14 січ. — (Репліка).
184. Трамваї позбавляються зайвого вантажу — пасажирів / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1995. — 11 лют.
185. Ходіння Олешка Поповича по видавництвах : пробл. з книговидаванням в Одесі / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1995. — 14 квіт.
186. Чи загрожує Одещині "вірменська" зима? / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1995. — 2 верес.
187. Чому не ростуть поверхи : [інтерв'ю з головою Одес. облради профспілки працівників будівництва та промбудматеріалів В. В. Гончаренком] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1995. — 28 серп.

1996

188. Ах, ця "ніжна" любов... : [про реконструкцію Грецької площі] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 23 лют.
189. В согласии с Конституцией и совестью / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 10 лип. — (В облдержадміністрації).
190. Володимир Яворівський : Потрібна нормальна центристська ідея : [бесіда з письм., головою Ком. з Шевченк. премій] / інтерв'ю брав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 10 жовт.
191. Доведемо, що Глоба помилявся! : [про міські справи] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 17 лют.
192. З гармати — по горобцях? : споживача треба захищати / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 18 черв.
193. За свахами діло не стане... / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 26 черв. — (Йдемо до ринку).
194. Задовільна оцінка — аванс на майбутнє / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 19 груд. — (В облдержадміністрації).
195. Запорука стабільності / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 7 лют. — (В облдержадміністрації).
196. Здрастуй, книго! : [про книжк. ярмарок "Зелена хвиля-96"] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 6 серп.
197. Знання за гроші не отримаєш / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 19 лип. — (Абітурієнт-96).
198. Іван Драч : «Ми поставлені до стінки...» : [бесіда з головою Конгр. укр. інтелігенції про нову політ. орг.] / інтерв'ю брав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 24 січ.
199. Козероги - вперед! / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 3 січ. — (Провіщає Павло Глоба).
200. Колір неба високого : [поету В. Гетьману — 75] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 8 черв.
201. Лікуватися ніколи не пізно : [про алкоголізм] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 1 берез.

202. Магістри вчаться мріяти / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 29 берез. — (В облдержадміністрації).
203. Ми з гривнею. Що почім? / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 20 верес.
204. На підприємстві, яке колись було в опалі, - культ людини і квітів : [інтерв'ю з заст. дир. Припортового з-ду по кадрах і побуту Є. В. Гайдамацьким] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 24 серп.
205. Навчального полку прибуло : [про відкриття Укр. Чорномор. ін-ту ім. Ю. Липи] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 24 серп.
206. Ось так, сери... [про відкриття Конгр. укр. інтелігенції Одещини] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 20 січ. — (Позиція).
207. Правда про смерть Гагаріна / В. Рутківський // Волинь. — 1996. — 8 лют.
208. Розмова "марсіанською" мовою в трастовій компанії / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 20 берез. — (Ситуація).
209. Рукописи — пацюкам? : [про монографію Г. Гончарука "Народний Рух України : іст. нарис"] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 22 черв.
210. Сміттєві звалища — обличчя Одеси? / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 7 трав. — Підпис : В. Заболотний.
211. Усі зауваження буде враховано : [про проект Конституції України] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 17 трав. — (В облдержадміністрації).
212. Усі прапори в гості до нас : [про XVII міжнар. конф. «Європа регіонів», співробітництво у вир-ві та соц. сфері] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 25 верес.
213. Хто за нею? : [про диспут у молодіж. клубі в Одес. філії Укр. академії держ. управління при Президентові України з представниками Соц. партії] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 1 листоп.

214. "Я щасливий, що я є", або Тренінги парапсихолога С. О. Українцева / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 12 берез.

215. Як убити трьох зайців одразу? / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1996. — 5 січ. — (В облдержадміністрації).

1997

216. А в Стамбулі райрад немає / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 27 верес. — (Життя Рад).

217. Василь Бондар : "Борони Вас Боже кривлятися перед дзеркалом" : [бесіда з нар. цілителем] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 24 квіт.

218. Василь Бондар : "Жити з усіма і для всіх" : [бесіда з нар. цілителем] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 3, 4 черв.

219. Василь Бондар : "Моя місія на Землі тільки починається" : [бесіда з нар. цілителем] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 15 січ.

220. Він сховав до шафи кітель моряка... : [акад., д-ру екон. наук, проф. С. І. Христенку - 70 років] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 15 листоп.

221. Володимир Єременко : «Якщо не я, то хто?...» : [бесіда з ген. дир. Укргазифікації «Південь»] / інтерв'ю брав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 10 січ. — (Людина діла).

222. Діяння церкви - віруючим / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 27 черв.

223. Завдання, що не терплять зволікання / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 30 груд. — (3 сесії обл. Ради).

224. Заради цього варто жити : О. О. Лобенку — 50 років / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 11 верес.

225. Засновник морської медицини : [про засл. лікаря України О. О. Лобенка] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 17 лип.

226. І ось ми з бюджетом / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 19 серп. — (3 сесії обл. ради).

227. Книговидання : бути чи не бути? : [бесіда з головою підкомісії з книговидання і книгорозповсюдження поетом П. І. Осадчуком] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 11 січ.
228. Коваленко А. В. Даю чесне слово... : [про тимчасове введення на Одещині плат. освіти; бесіда з нач. обл. упр. освіти] / інтерв'ю брав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 6 берез.
229. Крок непопулярний, але необхідний / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 25 лют. — (3 сесії обл. ради).
230. Лесогоров М. М. Донести до кожного : знати і дотримуватися Конституції : [бесіда з нач. упр. юстиції в Одес. обл.] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 23 квіт.
231. Моцаренко Г. П. : Як вирощувати золото і коли пити «Фанту» : [бесіда з головою орг. ком., ген. дир. НВО «Вотум» про роботу комплексу наук. закл. країн СНД] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 22 жовт.
232. Наш Тарас / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 7 берез. — (До 183-ї річниці від дня народж. Т. Г. Шевченка).
233. Не падай, батьку... / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 31 трав. — (Що серцю дороге).
234. Нечистий попутав / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 31 січ. — (Судовий нарис).
235. Ніконій — місто нашенське / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 30 трав.
236. Нічого чухати потилицю : [на останній сесії обл. ради розглядалися питання про правила забудови] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 25 верес.
237. Обережно : "Одесский вестник" / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 26 груд.
238. Подяка від Попелюшки : [про пробл. Одес. театру ляльок] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 6 трав.
239. Поки не вдарив грім... : [бесіда з прокурором Центр. р-ну м. Одеси В. Є. Загороднім] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 25 лют.

240. Поліванова Г. А. Ми допомагаємо, допоможіть і нам: [про Укр. фонд культури; бесіда з головою Одес. обл. від-ня фонду] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 3 квіт.
241. Порятунк з ХХІ століття / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 29 серп. — (Медицина).
242. "Прокидайтесь, ваші камені стали пісочком..." : [про мед. центр "Медицина транспорту"] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 4 листоп.
243. П'ятикласник з еротичним читивом, або Чи потрібна книга для школяра? / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 19 черв.
244. Теплий дім - не розкіш... / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 22 жовт.
245. Федоренко А. Можна обійтися без слова «Дайте» : [про роботу Конгр. укр. молоді : бесіда з головою Одес. молодіж. дискус. клубу] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 20 черв.
246. Хто допоможе винахіднику Звягіну? / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1997. — 19 лют. — (Йдемо до ринку).

1998

247. Авенір Уйомов : «Мені дуже хотілося заперечувати» : [бесіда з проф. каф. філософії природничих ф-тів ОДУ ім. І. І. Мечникова] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 14 квіт.
248. Бомба уповільненої дії готова спрацювати : інформ. катастрофа—2000 : [за матеріалами бесіди з зав. каф. інформ. технологій Одес. держ. акад. зв'язку проф. Г. В. Піддубним] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 17 груд.
249. Борис Запорожченко : борюсь до кінця : [бесіда з засл. лікарем України, голов. хірургом н.-д. ін-ту «Медицина транспорту» про його роботу] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 17 черв.
250. Винаходити велосипед не варто / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 29 квіт. — (3 сесії обл. ради).

251. Від порядку у владі — до порядку в державі / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 10 черв. — (В обл. раді).

252. Вітослав Бараболя : «Умови повинні бути рівними» : [бесіда з головою Центр. район. адміністрації] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 17 листоп. — (Міське життя).

253. Головна політика — робота на результат / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 21 лип. — (3 сесії обл. ради).

254. "Голосувати ногами" безглуздо / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 11 лют. — (Передвиборчий марафон : листи виборців).

255. Гроші "в панчохах" чи гаманцях? : [бесіда з нач. Одес. обл. упр. Нац. банку України М. В. Азаровим] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 1 січ.

256. Дати людям надію : [про орг. роботи на селі; бесіда з головою Фрунзів. райради] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 18 черв.

257. Два підходи / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 26 берез. — (3 сесії обл. ради).

258. День прийому / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 5 січ. — (В облдержадміністрації).

259. Добрим молодцям урок / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 9 лип. — (Продовження виборчого марафону).

260. Договір підписали на Куликовому полі : [договір про співробітництво підписали міськ. голова Р. Боделан і голова Ради Федерації профспілок Одес. обл. В. Шаровський] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 17 груд.

261. Жученко М. П. Підприємництво — це всерйоз і надовго : [бесіда з заст. нач. від. реформування власності та підприємництва Голов. упр. економіки облдержадміністрації] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 20 серп.

262. З днем народження, газето! : ["Веч. Одессе" - 25] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 20 черв.

263. Загруз позивач у мазуті : [про екол. пробл. порту "Южный"] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 11 серп.
264. Калинчук В. А. Не збідніла нива наша на Посмітних і Ведут : [пробл. сіл. госп-ва Одещини; бесіда із заст. голови обл. держадм.] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 14 листоп.
265. Колізії, колізії... / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 29 квіт. — (В Одес. виборчкомі).
266. Комсомол сьогодні : [бесіда з першим секретарем Одес. обкому ЛКСМУ Г. Харченком] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 10 груд.
267. КУІн [Конгрес української інтелігенції] робить перший хід : [розмова з головою Одес. від-ня Г. І. Гончаруком] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 2 жовт.
268. Л. Д. Кучма : "Споживацьку психологію потрібно зживати" : [прес-конф.] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 22 груд.
269. М. П. Білоблосцький [віце-прем'єр України, в.о. Одес. міськ. голови] : «Добросовісно робили свою справу» : [про засід. Одес. міськвиконкому з питань підсумків роботи народногосп. комплексу за I півріччя 1998 р.] / інтерв'ю брав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 22 лип.
270. М. П. Білоблосцький : «Проблеми накопичилися не сьогодні і не вчора» : [прес-конф.] / інтерв'ю брав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 15 лип.
271. Наодинці з бюлетенем / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 19 берез. — (Передвиборчий марафон).
272. "Нас лають зліва й справа. Але ми робимо своє діло" : [про засідання Аграр. партії України в Одесі] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 19 берез.
273. Одеса — це не тільки парадний фасад : зустріч з канд. на пост міськ. голови Р. Б. Боделаном / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 27 лют.

274. [Передм. до віршів В.Трохліба] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 4 серп.
275. Підприємництво — це всерйоз і надовго / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 20 серп.
276. Потрібна ревізія всього міського господарства / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 8 лип. — (3 сесії обл. ради).
277. Пролог : 16 липня 1990 року прийнята декларація про державний суверенітет України / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 16 лип.
278. "Просвіті" — 130 років / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 9 груд.
279. Руслан Боделан : "Будемо працювати разом" / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 28 серп. — (3 сесії обл. ради).
280. Своя справа : [розмова з керівником Одес. обл. фонду малого бізнесу та інвестицій В. В. Комаровським] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 12, 15, 23, 24 верес.
281. Скільки не кажи "гроші", у бюджеті їх не стане більше / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 18 лют. — (3 сесії обл. ради).
282. СНІД — чи є надія / В. Рутківський, Н. Емільдеш // Одес. вісті. — 1998. — 11 черв.
283. Сповідь щасливої людини : [засл. худож. України М. М. Вилкуну - 60] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 12 черв.
284. Справа не тільки в грошах... / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 23 лип. — (В облдержадміністрації).
285. Стати молодим ніколи не пізно... / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 21 січ.
286. Так що ж ми святкуємо? : [про презентацію книг "Українське козацтво і Хаджибей" (Т. Гончарук, С. Гуцалюк) і "Запорожские и черноморские казаки в Хаджибее и Одессе"]

(І. та Г. Сапожнікови) в ОДНБ ім. М. Горького] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 5 верес.

287. Туз М. А. Перевіряй, але довіряй : [бесіда з президентом Асоц. підприємців Одес. обл.] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 19 верес.

288. "Україна буде пишатися новою Одесою" / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 2 верес. — (3 сесії обл. ради).

289. Чи годиться священнику "ходити" в політику? : [розмова з зав. відділом у справах релігій облдержадм. М. О. Адоніним] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 27 черв.

290. Чужий серед своїх / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 24 квіт. — (Вибори пройшли. Питання виникли).

291. Юрій Казаков : "Прорив у бюджетній побудові намічено" : [прес-конф. з головою Одес. обл. ради] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 1998. — 25 листоп.

1999

292. Бажання і можливості / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 6 лип. — (3 сесії Одес. міськ. ради).

293. Барикади у письменницькому домі / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 30 листоп. — (Життя творчих спілок).

294. Буде не гірше, ніж у столиці / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 4 черв. — (В облдержадміністрації).

295. Вважаємо своїм обов'язком... : [про пошукові групи, інтерв'ю з О.С.Скляревським] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 10 квіт.

296. Вважаємо себе оптимістами / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 16 лют. — (Життя Рад).

297. Весна. Квітень. Визволення : [55 річниця визволення Одеси] / В. Рутківський, О. Серий // Одес. вісті. — 1999. — 14 квіт.

298. Відродити споживспілку / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 18 трав. — (3 сесії обл. ради).

299. Вчитель відповідає перед суспільством, а не перед чиновником / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 3 груд. — (До сесії обл. ради).
300. Гарячий телефон довіри / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 23 верес. — (Вибори).
301. Головна політика - підняти економіку регіону : [про "круглий стіл" за участі С. Р. Гриневецького] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 4 лют.
302. Головне, що про тебе скажуть інші : [інтерв'ю з д-ром Б. Зінкевич-Томачек, викладачем Ягеллонського ун-ту у м. Кракові (Польща)] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 21 верес.
303. Дві сторони року / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 30 січ. — (В облдержадміністрації).
304. Життя у позику : [прес-конф. з участю нач. обл. упр. житлово-комун. госп-вом та паливно-енергет. забезпечення П. М. Чабаненка] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 27 листоп.
305. І це все про нього... : [про голову Кілійської райради В. Б. Боделана] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 8 квіт.
306. Ідея державності повинна стати провідною : [про звіт.-вибор. конф. Одес. обл. орг. Аграр. партії] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 10 берез.
307. Його учні : [про педагога, філолога Г. А. В'язовського] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 4 лют. — (Пам'ять).
308. Кандидати повинні мати рівні права : [бесіда з керівником секретаріату Одес. обл. ради М. Є. Бишлягою] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 17 лип. — (Президентські вибори).
309. Кандидатів багато, а Україна — одна / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 19 жовт. — (Вибори).
310. Не декларація, а керівництво до дії : [бесіда з дир. Центру болгар. культури М. М. Ченковим] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 3 лип.

311. Нехай переможе гідний : [бесіда з керівником секретаріату Одес. обл. ради М. Є. Бишлягою] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 16 черв. — (Вибори-99).
312. "Ноїв ковчег", він же могильник, у порядку : [про екол. ситуацію на місці захоронення небезпеч. відходів біля Червонознам'янки (Іванівський р-н, Одес. обл.)] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 15 січ.
313. Пасажир без віконця : [робота Одес. залізниці] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 5 січ. — (Як нас обслуговують).
314. Перш ніж ділити, потрібно заробити / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 6 берез. — (3 сесії обл. ради).
315. Питання № 2. Що за ним? / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 18 верес. — (3 сесії Одес. міськ. ради).
316. Під персональну відповідальність / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 30 черв. — (В облдержадміністрації).
317. Поодинокі багато не зробиш : [розмова з президентом обл. асоц. підприємців М. А. Тузом] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 13 січ.
318. Правоохоронці також потребують підтримки / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 7 лип. — (В обл. раді).
319. Рівняння на внутрішнього інвестора / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 2 черв. — (В обл. раді).
320. Робота на кінцевий результат / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 20 жовт. — (Вибори).
321. Роботу рад не зобразиш в тоннах, метрах і кілометрах : [Фрунзівська райрада] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 1 січ.
322. Сім раз відміряй... / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 15 січ. — (У постійних комісіях обл. ради).
323. Сімейна медицина : міф чи реальність : [розмова з президентом асоц. лікарів України Юрієм Никандровичем Гордоном] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 27 січ.

324. Солов'ї співають тільки в парку інтернату : [про Білгород-Дністров. інтернат для хворих дітей] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 1 квіт.

325. Спільна думка: як вона створюється / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 25 лют. — (До сесії обл. ради).

326. Сприятливих умов не буває, їх створюють / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 27 січ. — (Міське життя).

327. Час ставати на ноги : [серія статей] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 1. Валерій Пустовойтенко : "Гра у борги закінчилася". — 29 квіт. ; 2. Ольга Колінько : "Працюємо майже в фронтових умовах". — 30 квіт. ; Леонід Кучма : «Сьогодні багато що потребує коли не переробки, то уточнення». — 5 трав.

328. Що і як лікують у Лермонтовському : [одес. санаторій] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1999. — 8 груд.

2000

329. Акція, породжена народною ініціативою / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 21 берез. — (В обл. раді).

330. Без права на помилку / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 8 лют. — (В обл. раді).

331. Без розкачки / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 24 лют. — (В обл. раді).

332. Василь Калинчук : "Я за «диктатуру технологій»" : [розмова з депутатом ВР] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 19 жовт.

333. Враховуючи важливість питання / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 21 квіт. — (3 сесії обл. ради).

334. Всякому місту нрав і права / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 5 серп. — (Міське самоврядування).

335. Вчені-правознавці оцінюють народних депутатів таланти / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 15 лют. — (Реформа в дії).

336. До реформи все готово / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 14 квіт. — (В обл. раді).
337. Душа не мерзне — є в запасі дрова : до 60-ліття з дня народж. поета і публіциста Анатолія Глушака / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 6 січ. ; Веч. Одесса. — 6 янв. — (Рос. мовою).
338. За участю депутатів : усією громадою проти стихії / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 23, 27 груд.
339. Заради нашого майбутнього / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 11 лют. — (В облдержадміністрації).
340. Земельна ділянка - не власність : [розмова з зав. відділу з питань адмін.-територ. устрю і земельних відносин О. О. Дорофєєвою] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 7 жовт.
341. Зима зненацька не застане / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 20 верес. — (До сесії обл. ради).
342. Зустріч сусідів по Дунаю : [Україна, Молдова, Румунія] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 21 лип. — (В облдержадміністрації).
343. Кожне питання по-своєму важливе / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 2 берез. — (В обл. раді).
344. Кохання з першого погляду : [про журналіста П. О. Зарічанського] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 24 жовт. — (Ювілей).
345. "Кухня" антимонопольного : [розмова з головою одес. територ. обл. від-ня антимонопольного комітету Є. П. Бутіним] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 2 верес.
346. Майбутнє країни зібралося в Южному : [про Всеукр. фест.-конкурс учнів та студент. молоді «Таланти твої, Україно»] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 19 лип.
347. "Мертві", котрі ожили : [розмова з заст. голови облради Г. І. Арабаджи] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 11 жовт.
348. Місце в десятці / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 23 верес. — (3 сесії обл. ради).

349. Найважливіше - погода в домі / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 4 квіт. — (3 сесії обл. ради).
350. Нарциси та шанувальники / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 16 лют. — (Думки). — Рец. на кн.: Письменники Одещини на межі тисячоліть: антол.-довід. / упоряд. Б. Сушинський. — О. : Альфа-Омега : ОКФА, 1999.
351. Немає другорядних питань / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 19 трав. — (В обл. раді).
352. Оперативно, зважено / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 26 січ. — (В обл. раді).
353. Оптимізм голови : [розмова з головою Ширяїв. райради В. І. Погореловим] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 22 черв. — (Життя Рад).
354. Ох уже цей високосний / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 22 лип. — (Урожай-2000).
355. Перепливти через Дунай... : [розмова з головою Спілки українок Румунії Я. Колотило] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 6 верес.
356. Помилитися не можна / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 7 квіт. — (В обл. раді).
357. "Порто-франко": перший крок зроблено / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 10 жовт. — (В облдержадміністрації).
358. Порядок денний буде насичений / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 23 берез. — (В обл. раді).
359. Право бути господарем треба заробити / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 30 трав. — (Життя Рад).
360. Працювати стало набагато цікавіше / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 6 груд. — (Життя Рад).
361. Референдум - перший етап / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 25 лют. — (В обл. раді).
362. Референдум, сесія - це потребує особливої уваги / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 16 берез. — (В обл. раді).

363. Реформа всього нашого життя / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 16 лют. — (Життя Рад).
364. Рішення самі не народжуються / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 27 лип. — (В обл. раді).
365. Робота на результат / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 10 лют. — (В обл. раді).
366. Розпочате треба доводити до кінця / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 11 серп. — (В облдержадміністрації).
367. Селяни уже зрозуміли, хто господар землі : [розмова з головою Балт. райради Ж. К. Малиновським] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 5 квіт.
368. Терміни, оперативна і аналітична інформація, підготовка до сесії / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 2 лют. — (В обл. раді).
369. Ти в променях, як в лагідних руках : [вступ. замітка до публ. віршів І. Корой] // Одес. вісті. — 2000. — 27 жовт.
370. Ті ж колективи під новою вивіскою : [бесіда з головою Болград. райради С. М. Стояновим] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 31 берез.
371. Точка відліку / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 25 квіт. — (З сесії обл. ради).
372. Три фактори Віктора Ющенка / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 13 черв.
373. Трохим Мардар : "Пишаюся своїми земляками у важку годину" : [розмова з пенсіонером, колишнім головою с.-г. ТОВ "Дружба народів"] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 15 груд.
374. У день Андрія Первозваного : [про газифікацію сіл на Одещині] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 16 груд.
375. У колі невідкладних питань / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 30 черв. — (В обл. раді).
376. У полі зору відділів / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 17 лют. — (В обл. раді).

377. Хай розцвітають таланти / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 1 лют. — (В облдержадміністрації).

378. Чабаненко П. М. Зима зненацька не застане : [бесіда з начальником упр. житл.-комун, госп-ва та палив.-енергет. забезпечення облдержадм.] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 20 верес.

379. Чи потрібен лікбез для директорів-хвостистів? / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 25 жовт. — (Профспілки).

380. Шукати нові підходи / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 30 берез. — (Життя Рад).

381. Як важливо прийняти правильне рішення / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 11 берез. — (В обл. раді).

382. Як завжди, тиждень буде напруженим / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2000. — 25 трав. — (В обл. раді).

2001

383. Бути господарем, а не споживачем / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2001. — 22 черв. — (В обл. раді).

384. Бюджетний процес—2001. Перший етап / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2001. — 27 берез. — (В обл. раді).

385. Виборець просить допомоги // Одес. вісті. — 2001. — 21 лют. — (Життя Рад).

386. Гроза над лікарнею : [у м. Теплодарі] // Одес. вісті. — 2001. — 22 лют.

387. Де стоїть моє село Ставрове / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2001. — 1-3 січ. — (Життя Рад).

388. Дух оптимізму / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2001. — 13 лют. — (3 сесії обл. ради).

389. З козацького роду : Володимир Гетьману — 80] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2001. — 20 черв.

390. Заслуховує і вирішує комісія / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2001. — 29 берез. — (В обл. раді).
391. Коли серед товаришів немає зладу / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2001. — 3 лип. — (В обл. раді).
392. Кредити будуть. Потрібні гарантії / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2001. — 20 січ. — (В облдержадміністрації).
393. Критерії премій, імена лауреатів... : [розмова з А. Л. Качаном — відповідальним працівником Комітету з Національної премії України ім. Т. Г. Шевченка] / записав В. Г. Рутківський // Одес. вісті. — 2001. — 10 берез.
394. Микола Миндру : "Хочу зробити людей господарями" : депутат у своєму окрузі / записав В. Г. Рутківський // Одес. вісті. — 2001. — 19 черв.
395. Миттєвості століть очима аквареліста : [про одноймен. вист. худож. В. Павленка, Чернігів] // Деснян. правда. — 2001. — 24 листоп.
396. Міжміський барабашка : [про недоліки в роботі АМТС] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2001. — 26 трав. — (Як нас обслуговують).
397. Обговорюються питання порядку денного сесії / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2001. — 16 черв. — (В обл. раді).
398. Пеленг на океан : [бесіда з вченим-океанологом С. В. Баросвим] / записав В. Рутківський // Одес. вісті. — 2001. — 4 июля. — (Мнение ученого).
399. Плече, а не підніжка : як виконується рішення сесії облради про споживкооперацію / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2001. — 30 трав.
400. Рік звершень і втрат / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2001. — 30 січ. — (В облдержадміністрації).
401. Рішення прийнято. Їх треба виконувати / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2001. — 26 черв. — (3 сесії обл. ради).
402. СДПУ(о) починає і ... : [про перебування в Одесі В. Медведчука] // Одес. вісті. — 2001. — 12 черв.

403. Тут любить селитися райдуга : [про зб. поета А. Качана «До синього моря хмарина пливе»] / В. Рутківський // Чорномор. новини. — 2001. — 18 січ. — С. 3. — Підпис: В. Заболотний.

404. Чи варто переплавлювати мечі на рала? / В. Рутківський // Думська площа. — 2001. — 5 жовт. — С. 6, 12 ; Крим. світлиця. — 12 жовт. — С. 13. — Рец. на кн. : Шупта Д. Межінь. — О. : Друк, 2000. — 224 с.

405. Як живеш, підлітку? / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2001. — 3 квіт. — (В обл. раді).

2002

406. Порт Фель Анатолія Качана, або Всі ми родом із капусти : [про творчість дит. поета Анатолія Качана] / В. Рутківський // Літ. Україна. — 2002. — 28 лют. — С. 6 ; Думська площа. — 18 січ. — С. 3.

2003

407. Время жить для других : Олексе Шеренговому — 60 / В. Рутковский // Веч. Одесса. — 2003. — 18 марта.

408. Один из одесской «могучей Кучки» : Евгению Присовскому — 70 / В. Рутковский // Веч. Одесса. — 2003. — 13 мая.

409. Премия или халява : [відкритий лист голові Одес. облдержадміністрації з приводу премії облдержадміністрації за кращий дит. твір року] / В. Рутковский // Веч. Одесса. — 2003. — 25 дек.

410. С любовью и без морали / В. Рутковский // Веч. Одесса. — 2003. — 25 марта.

411. Світ Анатолія Довгоноса / В. Рутківський // Веч. Одесса. — 2003. — 27 марта. — (Прилож. : 192 сходинок, № 44).

2004

412. Дев'ятий лебідь поезії: [про кн. В. Березінського «Солоний камінь»] / В. Рутківський // Чорномор. новини. — 2004. — 29 трав.

2006

413. «Бомжі» дитячої літератури: [про пробл. укр. дит. л-ри] / В. Рутківський // Літ. Україна. — 2006. — 27 квіт. — С. 2.

2007

414. Чари доброго ворожбита: [про кн. поета Анатолія Качана «Чари ворожбита»] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 2007. — 13 січ. — С. 8.

2008

415. Володимир Рутківський: «Дитяча література немов Попелюшка...»: [письм. про свою творчість та стан укр. л-ри для дітей] / розмову записав П. Сорока // Літ. Україна. — 2008. — 12 черв. — С. 4 : фотогр. [В. Рутківського та П. Сороки].

416. Володимир Рутківський: «Москва друкувала ті мої твори, які забракували в Києві»: [інтерв'ю з дит. письм.] / записав О. Гаврош // Дзеркало тижня. — 2008. — 20—26 верес. — С. 11.

417. Володимир Рутківський: «Найбільше ненавиджу нашу плаксивість»: [бесіда з дит. письм.] / розмову вів О. Гаврош // Чорномор. новини. — 2008. — 11 жовт. — С. 7.

418. П'яте колесо літератури?: [про сучас. укр. дит. л-ру та критику] / В. Рутківський // Слово Просвіти. — 2009. — 15—21 січ. — С. 12.

2009

419. Дотепна книжка про опришка / В. Рутківський // Літ. Україна. — 2009. — 1 жовт. — С. 8 ; Дзеркало тижня. — 4 квіт. — С. 15.

— Рец. на кн.: Пригоди тричі славного розбійника Пинті / О. Гаврош. — Л. : Вид-во Старого Лева, 2008. — 279 с. : ілюстр. — (Українська сила).

2011

420. Відрядження в дитинство : [бесіда з письм. В. Рутківським] / записала М. Кучеренко // Слово Просвіти. — 2011. — 3-9 лют. — С. 10.

421. Володимир Рутківський : "Казка це незлобливий обман, який не забувається" : номінант на Шевченківську премію — про свої книжки, феномен "Поттеріани" та світлі й чорні дні життя / записав О. Гаврош // Україна молода. — 2011. — 28—29 січ. — С. 21 : фотогр. — (На здобуття Національної премії Т. Шевченка).

2012

422. Володимир Рутківський : "Вірю не стільки в себе, скільки в своїх героїв" : [до 75-річчя письменника] / записав С. Козак // Літ. Україна. — 2012. — 17 трав. — С. 6. — (Секрети творчості).

423. Володимир Рутківський : "...Я все-таки був звичайним дитям того покоління, тієї епохи..." : [до 75-річчя письменника] / записала Н. Марченко // Укр. літ. газ. — 2012. — 20 квіт. — С. 5. — (Портрет у контексті часу).

424. Лучший писатель живет в Одессе : [інтерв'ю з В. Рутківським про його творчість] / А. Шевчук // Одес. жизнь. — 2012. — 25 янв.—5 февр. — С. 29 : фот.

425. Маяк на березі дитинства : до 70-річчя від дня народж. [дит письм.] Анатолія Качана / В. Рутківський // Літ Україна. — 2012. — 19 січ. — С. 12.

ПЕРЕКЛАДИ ТВОРІВ В. РУТКІВСЬКОГО

на болгарську

426. Имената на тези хоро / В. Рутковски ; пер. Е. Пеєв // Светлана във вековета. — О. ; Варна, 1982. — С. 51-52.

427. Потомци ; Полет ; Зърно ; Стих за дружба / В. Рутковски ; пер. І. Троянски // Озаряла от октомври. — О. ; Варна, 1987. — С. 96-98.

428. Топлите краища / В. Рутковски ; пер. А. Стоев ; репродукции от творби на художника А. Пасев // Септемврийски зари : стихотворения. — Варна; О., 1989. — С. 206.

на російську

429. Вечерний разговор : [вірш] / В. Рутковский ; пер. В. Прудовского // Индустр. Запорожье. — 1990. — 1 мая; 1991. — 3 авг.

430. «Наверно, никогда уж не пойму...» : [вірш] / В. Рутковский ; пер. О. Губаря // Одес. ун-т. — 1993. — 25 січ.



431. Сторожевая застава : повесть-легенда / В. Рутковский ; пер. Л. Щербаковой ; предисл. В. Васильца // Одес. вісті. — 1994. — 1, 4, 5, 8, 11, 12 жовт.

432. Джуры козака Швайки : ист.-приключ. повесть / В. Рутковский ; пер. І. Аврамова ; худож. А. Михнушев // Одноклассник. — 1995. — № 8. — С. 1—5; № 9. — С. 26—33 ; № 10-11. — С. 22—26 ; № 12. — С. 10—26.

на румунську

433. Tufu dieica : [розділ з повісті «Гості на мітлі»] / V. Rutkivski ; seleetie sitraducere de M. Lutic // Ploaie de stele: proza pentru cори, siadozeseewti : V. 3. — К., 2007. — Р. 38—41.

В. РУТКІВСЬКИЙ — ПЕРЕКЛАДАЧ

з аварської

434. Шахтаманов О.-Г. Біля Мавзолею / пер. з авар. В. Рутківський // Комсом. іскра. — 1973. — 4 серп.

з болгарської

435. Мочуров А. Камчія / пер. з болг. В. Рутківський // Чорномор. комуна. — 1973. — 24 черв.

436. Бочваров І. Яке ти, море? Юне чи старе... / пер. з болг. В. Рутківський // Жовтнем осяяна : поезії. — О.; Варна, 1987. — С. 36—37.

437. Овадія Д. Міст ; Партизани / пер. з болг. В. Рутківський // Вереснева зоря : поезії. — О.; Варна, 1989. — С. 97,100—101.

з дагестанської

438. Алієва Ф. Живе кохання ; Не знають квіти : [пер. з дагест.] / пер. В. Рутківський // Чорномор. комуна. — 1971. — 22 жовт.

з литовської

439. Межелайтіс Е. Житнє зерно / пер. з лит. В. Рутківський // Комсом. іскра. — 1973. — 8 черв.

з узбецької

440. Санделимова Д. Вернись, Гульчехра! / пер. с узбек. В. Рутковский // Пионерия. — 1987. — № 9. — С. 12—13.

В. РУТКІВСЬКИЙ — УПОРЯДНИК І РЕДАКТОР

441. Вереснева зоря : поезії : [зб. творів укр. та болг. поетів] / упоряд. : В. Андреев, В. Рутківський ; пер. з болг. за ред. В. Моруги ; худож. оформ. І. Кенарова. — О. : Маяк; Варна : Георги Бакалов, 1989. — 244 с. : [1] арк. ілюстр.

442. Китик В. Встреча : стихи / В. Китик, О. Богданович, А. Михайленко ; сост. В. Рутковский. — О. : Маяк, 1990. — 141 с.



443. Савицька Ж. Танок на битому склі : поезії / Ж. Савицька ; ред. В. Рутківський. — О. : Астропринт, 2003. — 32 с.

444. Нечерда Б. Вибрані твори / Б. Нечерда ; ред. В. Рутківський [та ін.]. — О. : Маяк, 2004. — 606 с.



445. Південна ліра-2003 : твори молодих літераторів Одещини / упоряд. та ред. В. Рутківський. — О. : Фотосинтетика, 2003. — 189 с.

446. Тобі, мій краю : твори юних літераторів Одещини / упоряд. та ред. В. Рутківський. — О. : Друк, 2003. — 132 с.

447. Одеське літературне віче : у 2 т. / упоряд. та ред. В. Рутківський. — О. : Астропринт, 2004. — Т. 1 : Антологія поезії. — 592 с.

448. Південна ліра-2004 : твори молодих літераторів Одещини / упоряд. та ред. В. Рутківський. — О. : Друк, 2004. — 162 с.

449. Південна ліра-2005 : твори молодих літераторів Одещини / упоряд. та ред. В. Рутківський. — О. : Фотосинтетика, 2005. — 162 с.

ЛІТЕРАТУРА ПРО В. РУТКІВСЬКОГО

Довідкові матеріали. Бібліографія

450. Рутківський Володимир Григорович : [біогр. довідка] // Письменники Радянської України : біобібліогр. довід. / авт.-упоряд. : В. К. Коваль, В. П. Павловська. — К., 1980. — С. 232-233.

451. Володимир Рутківський : [біогр. довідка] // Письменники Радянської України : 1917-1987 : біобібліогр. довід. / авт.-упоряд. : В. К. Коваль, В. П. Павловська. — К., 1988. — С. 520 : портр.

452. Володимир Рутківський // Письменники України : довід. / упоряд. : Д. Г. Давидюк, Л. Г. Кореневич, В. П. Павловська. — Д., 1996. — С. 258 : портр.

453. Володимир Рутківський // Письменники Одещини на межі тисячоліть : антологія-довід. / упоряд. Б. Сушинський. — О., 1999. — С. 215—219 : портр.

454. Володимир Рутківський : [біогр. довід.] // Письменники України : біобібліогр. довід. / упоряд. : В. Павловська, Л. Бубнова, Л. Сіренко. — К., 2006. — С. 357 : портр.



455. Про авторів : [серед авторів — В. Рутківський] // Жовтнем осяяна. — О. ; Варна, 1987. — С. 188—190.

456. [Біогр. довідка] // Завтра — океан : повісті. — О., 1991. — С. 341 : портр.

457. Володимир Рутківський : біографія та творчий шлях письменника // На варті — «Сторожова застава» : біобібліогр. покажч. : до 65-річчя з дня народж. В. Рутківського / уклад. Л. В. Чернікова ; Одес. обл. б-ка для дітей ім. Н. К. Крупської. — О., 2002. — С. 4—9.

458. Володимир Рутківський : [біогр. довідка] // Одеське літературне віче : в 2 т. — О., 2004. — Т. 1 : Антологія поезії. — С. 416 : портр.

459. [Біогр. довідка] // Дивосвіт «Веселки» : антол. л-ри для дітей та юнацтва : в 3 т. — К., 2005. — Т. 3 : Українська література. — С. 267 : портр.

460. «Володимир Григорович Рутківський...» // Рутківський В. День живої води : поезії / В. Рутківський. — Черкаси, 2005. — С. 140.

461. Володимир Рутківський (1937) : [біогр. довідка] / упоряд. та пер. рум. М. Лютика // Зоряний дощ : проза для дітей та юнацтва : в 3 кн. — К., 2007. — Кн. 3. — Фотогр.^{*}

462. Володимир Рутківський : автобіографія // Володимир Григорович Рутківський : "Яке то неймовірне щастя - бути людиною!" : біобібліогр. нарис / уклад. Н. О. Гажаман ; авт. вступ. ст. Н. П. Марченко ; Держ. б-ка України для дітей. — К., 2009. — С. 42—48. — (Дитячі письменники України).

463. Володимир Рутківський : [біогр. довідка] // Криничка : антологія творів письменників Черкащини для дітей та юнацтва : у 2 т. — Черкаси, 2009. — Т. 1. — С. 396—402.

464. Володимир Рутківський : [біогр. довідка] // Література рідного краю : (літературна Черкащина) : посіб. для 5 кл. загальноосвіт. навч. закл. / В. М. Коваленко [та ін.]. — Черкаси, 2010. — С. 137—138.



465. Володимир Рутківський — дітям : (пам'ятка читачам — учням мол. та серед. шк. віку) / уклад. Л. Саєнко ; Одес. обл. б-ка для дітей ім. Н. К. Крупської. — О., 1991. — 6 с.

466. Рутківський — дітям : реком. список л-ри : до 60-річчя з дня народж. / уклад. Л. В. Чернікова ; Одес. обл. б-ка для дітей ім. Н. К. Крупської. — О., 1997. — 5 с.

*

Не було можливості переглянути de visu.

467. Добрий та веселий казкар Володимир Рутківський : реком. бібліогр. список для читачів — учнів 4-6 кл. / уклад. Н. О. Гажаман ; Держ. б-ка України для дітей. — К., 2002. — 14 с : ілюстр.

468. На варті — «Сторожова застава» : біобібліогр. покажч. : до 65-річчя з дня народж. В. Рутківського / уклад. Л. В. Чернікова ; Одес. обл. б-ка для дітей ім. Н. К. Крупської. — О., 2002. — 30 с. : фотогр.

469. Володимир Григорович Рутківський : "Яке то неймовірне щастя - бути людиною!" : біобібліогр. нарис / уклад. Н. О. Гажаман ; авт. вступ. ст. Н. П. Марченко ; Держ. б-ка України для дітей. — К., 2009. — 76 с. — (Дитячі письменники України).

470. Характерник літературного степу : Рутківський Володимир Григорович : біобібліогр. список : до 75-річчя від дня народження / упоряд. Т. А. Каневська ; Одес. обл. універс. б-ка ім. М. Грушевського. — О., 2012. — 6 с. — (Серія «Славетні земляки»).

Ювілеї

471. Дубров Б. Грани таланта : В. Рутковському — 50 лет / Б. Дубров // Знамя коммунизма. — 1987. — 26 апр.

472. Сушинський Б. Володимирові Рутківському — 50 / Б. Сушинський // Літ. Україна. — 1987. — 23 квіт.



473. Вітаємо квітневих ювілярів : [зокрема В.Г. Рутківського] // Літ. Україна. — 2007. — 29 берез. — С. 2.

474. Горст Г. Дорога, означена юністю : нагадування людям про сімдесят Володимира Рутківського // Думська площа. — 2007. — 16 трав. — С. 5.

475. Щербакова Л. Талант щедрий і веселий / Л. Щербакова // Одес. вісті. — 2007. — 19 квіт. — С. 14.

●

476. Дмитренко Н. Письменник-характерник : на які книги від автора чекати найближчим часом, про премію свого імені і себе в "Джурах" — Володимир Рутківський, якому днями виповнилося 75 років // Україна молода. — 2012. — 19 квіт. — С. 12.

477. Феномен писателя Рутковского : Владимир Григорьевич отметил 75-летие // Веч. Одесса. — 2012. — 21 апр. — С. 3.

Премії

478. Від журі літературної премії ім. Лесі Українки : [серед канд. на здобуття премії названо В. Рутківського за кн. повістей-казок «Гості на мітлі» та «Канікули у Воронівці»] // Літ. Україна. — 1988. — 15 груд. — С. 2 ; Друг читача. — 1989. — 21 груд.

●

479. Лауреати премії імені М. Трублаїні журналу «Однокласник» за 1991 рік : [В. Рутківський за повість-легенду «Сторожова застава»] // Однокласник. — 1992. — № 6-7. — 4 с. обкл.

●

480. Бурчо Й. Одеситу — премія імені Лесі Українки : [за повість-легенду «Сторожова застава»] / Й. Бурчо // Прес-кур'єр. — 2002. — 7-13 берез. — С. 3.

481. Лауреати премії імені Лесі Українки : [В. Рутківський за кн. «Сторожова застава»] // Літ. Україна. — 2002. — 28 лют. — С. 6 : фотогр.

●

482. «Звук павутинки» : [про присудження В. Рутківському літ. премії «Звук павутинки» ім. В. Близнеця за трилогію «Сині Води»] // Літ. Україна. — 2005. — 21 квіт. — С. 2 : фотогр.

483. Престижна премія — у одесита : [про присудження В. Рутківському літ. премії «Звук павутинки» ім. В. Близнеця за трилогію «Сині Води»] // Веч. Одесса. — 2005. — 21 апр.



484. Підведемо підсумки XI Всеукраїнського рейтингу "Книжка року'2009" : [у номінації "Дитяче свято" : (твори для середніх і старших школярів) на першому місці кн. В. Рутківського "Джури-характерники"] // Укр. літ. газ. — 2010. — 19 лют. — С. 4.

485. Федорук К. Ю. Визнана найкращою : [нагорода "Літературний акцент року 2009" за кн. "Джури-характерники"] / К. Ю. Федорук // Одес. вісті. — 2010. — 6 лют. — С. 16 : фотогр.



486. Закусило Т. Не-доросла перемога : читацька спільнота критикує рішення журі "Книга року Ві-Ві-Сі", яке несодівано вивело в переможці роман для дітей Володимира Рутківського // Україна молода. — 2011. — 28 груд. — С. 10.

487. Книга року - "Сині Води" : [переможцем премії "Книга року Ві-Ві-Сі—2011" став В. Рутківський] // Чорномор. новини. — 2011. — 29 груд. - С. 3.

488. Переможцем став Володимир Рутківський : [про премію "Книга року Ві-Ві-Сі—2011"] // Прес-кур'єр. — 2011. — 29 груд. — С. 16.

489. Федорук К.Ю. "Сині Води" — роман для дорослих, але з душею дитини : [про премію "Книга року Ві-Ві-Сі—2011"] / К. Ю. Федорук // Одес. вісті. — 2011. — 29 груд. — С. 11 : фотогр.

490. Безуглий В. Книгою року BBC-2011" став історичний роман одесита Володимира Рутківського "Сині Води" : [за матеріалами бесіди з письменником] / В. Безуглий // Нова доба. — 2012. — 5 січ. — С. 19.



491. Володимир Рутківський : "Байдужість стала нашою національною рисою через втрату орієнтирів, в основі яких лежать християнські цінності" / інтерв'ю вів Тарас Головка // Укр. літ. газ. — 2011. — 28 січ. — С. 8. — (На здобуття Національної премії України імені Тараса Шевченка).

492. Олтаржевська Л. "Норма" проти "Солодкої Дарусі" : у короткому списку на Шевченківську премію залишилось 12 позицій і 13 людей : [серед кандидатів – В. Рутківський] // Україна молода. — 2011. — 12 січ. — С. 13.



493. Костюченко В. На здобуття Національної премії України імені Тараса Шевченка 2012 року : [серед претендентів — В. Рутківський] // Укр. літ. газ. — 2011 — 16 груд. — С. 2.

494. Володимир Рутківський — Шевченківський лауреат-2012 // Прес-кур'єр. — 2012. — 16 лют. — С. 3 : фотогр.

495. Гаврош О. Одеський казкар-характерник : зустріч з претендентом на Нац. премію ім. Т.Г.Шевченка // Літ. Україна. — 2012. — 9 лют. — С. 12 : фотогр. — (Зустрічі).

496. Глушак А. Владимир Рутковский — Шевченковский лауреат 2012 года // Веч. Одесса. — 2012. — 11 февр. — С. 1.

497. Лауреат Шевченківської премії : [Володимир Рутківський] // Думська площа. — 2012. — 16 берез. — С. 2 : фотогр.

498. Нетипичный одессит-сказочник получил Шевченковскую премию и предлагает Илье Муромцу украинское гражданство : [інтерв'ю УНІАН з В. Рутківським, лауреатом Нац. премії України ім. Т. Г. Шевченка в 2012 р. за трилогію "Джури"] // Веч. Одесса. — 2012. — 14 февр. — С. 4 : фот.

499. Родик К. Апґрейд жанру і виду : претенденти на державну літпремію : проза : [серед інших В. Рутківський] / К. Родик // Україна молода. — 2012. — 8 лют. — С. 11 : фотогр.

500. Шевченківська премія—2012 // Літ. Україна. — 2012. — 16 лют. — (Переможці).



501. Рутківський заснує власну премію для дітей // Укр. літ. газ. — 2012. — 24 лют. — С. 10. — (Дайджест).

502. Літературно-мистецька Одещина : Лауреати державних, обласних та міських премій в галузі культури, літератури і мистецтва / Одес. обл. універс. наук. б-ка ім. М. Грушевського ; підгот. Г. Д. Северіна. — О., 2005. — В. Г. Рутківський: Премія ім. Л. Українки (2002). — С. 5 ; Премія ім. Василя Близнеця «Звук павутинки» (2005). — С. 16 ; Премія Спілки журналістів СРСР (1991). — С. 23.

ЗАГАЛЬНА ОЦІНКА ТВОРЧОСТІ

503. Панченко В. Детская проза поэта / В. Панченко // Веч. Одесса. — 1981. — 6 нояб.
504. Как река весення // Защитник Родины. — 1989. — 21 февр. — С. 5 : фот.
505. Іванюк С. Головний критерій : [про кн. В. Рутківського «Гості на мітлі», «Бухтик из тихой заводи», «Канікули у Воронівці»] / С. Іванюк // Літ. Україна. — 1990. — 8 лют. — С. 3.
506. Аврамов І. «Товстий, лисий, а на лисині чорт сидить...» / І. Аврамов // Однокласник. — 1992. — № 6-7. — 4 с. обкл.
507. Прісовський Є. Перед летом в найвищу з доріг // Відповідальність за слово : [зокрема згадано В. Рутківського]. — О., 1994. — С. 119—146.
508. Гаранін В. Дивосвіт українського логосу : [серед інших письменників згадано В. Рутківського] // Літ. Одеса. — 2003. — № 3. — С. 12, 14.
509. Глушак А. «Бригантина» — літературна сторінка Одеської письменницької організації : [про історію орг., письменників-лауреатів різних премій, зокрема В. Рутківського лауреата премії ім. Л. Українки] // Одес. вісті. — 2003. — 9 жовт.
510. Піввіку творчості // Думська площа. — 2006. — 11 серп. — С. 1 : фотогр.
511. Горст Г. Дорога, означена юністю / Г. Горст // Думська площа. — 2007. — 16 трав. — С. 6.
512. Гаврош О. Джура української літератури : В. Рутківський на верстувє час — виходять дві нові кн. дит. письм. з Одеси [«Джури козака Швайки», «Потерчата»] / О. Гаврош // Україна молода. — 2008. — 5 листоп. — С. 10 : фотогр.
513. Мовчун А. Володимир Рутківський / А. Мовчун, Л. Харсіка // Найкраще : позаклас. читання для учнів 4 кл. — К., 2008. — С. 306.

514. Бабич Н. Тритомна антологія «Зоряний дощ»: [серед авторів третього тому названо В. Рутківського] / Н. Бабич // Літ. Україна. — 2009. — 29 січ. — С. 5.

515. Гаврош О. Джури української літератури // Думська площа. — 2009. — 26 черв. — С. 2 : фотогр.

516. Марченко Н. Сила чистого голосу // Володимир Григорович Рутківський : "Яке то неймовірне щастя - бути людиною!" : біобібліогр. нарис / уклад. Н. О. Гажаман ; Держ. б-ка України для дітей. — К., 2009. — С. 4—42. — (Дитячі письменники України).

517. Гаврош О. Характерник літературного ступу // Чорномор. новини. — 2011. — 19 берез. — С. 7 : фотогр.

ПРО ОКРЕМІ ВИДАННЯ

«Краплини сонця» (1966)

518. Симчич І. Огністі краплини і сірий пил // Літ. Україна. — 1967. — 17 січ.

"Відчиніть Богданкове вікно" (1974)

519. Полтавчук В. Відчиніть Богданкове вікно / В. Полтавчук // Чорномор. комуна. — 1974. — 9 січ.

"Рівновага" (1976)

520. Прісовський Є. Енергія творчості / Є. Прісовський // Комс. іскра. — 1976. — 7 груд.

"Бухтик из тихой заводи" (1981)

521. Читая сказки... : сборник / сост.: З. Н. Скендерова, Т. В. Храпова. — М., 1985. — С. 34-35, 47-48.

"Земля мастеров" (1985)

522. Лясковський В. Першопрохідники / В. Лясковський // Чорномор. комуна. — 1985. — 11 груд.
523. Федоровская Л. Жизнь и книга: приближенность или приблизительность / Л. Федоровская // Радуга. — 1985. — № 6. — С. 148-155.
524. Дубров Б. И. Поиск и результат / Б. И. Дубров // Горизонт. — О., 1986. — С. 127. — Підпис : И. Артеменко.
525. Радянский Ю. Разговор откровенный, доверительный / Ю. Радянский // Горизонт. — О., 1986. — С. 20.

"Знак глибини" (1987)

526. Книжкові обрії // Літ. Україна. — 1987. — 1 жовт. — С. 4.
527. Салига Т. Не імітувати правди! / Т. Салига // Вітчизна. — 1987. — № 12. — С. 169.
528. Дубров Б. Знак глибини / Б. Дубров // Комс. іскра. — 1988. — 29 берез. — Підпис : І. Артеменко.
529. Прісовський Є. Ціна мовчання і слова: критич. ст. / Є. Прісовський // Вітчизна. — 1989. — № 6. — С. 162-165.

"Гості на мітлі" (1988)

530. Макаренко О. «Гості на мітлі» — хто ви? / О. Макаренко ; мал. С. Середенко // Піонерія. — 1989. — № 11. — С. 28.
531. Тарнашинська Л. Коли ти комусь потрібен / Л. Тарнашинська // Літ. Україна. — 1989. — 19 січ. — С. 2.

"Пришельці" (1993)

[Фантастична історія : в 2-х частинах, поставлена Одес.
театром юного глядача ім. М. Островського]

532. У відрядження — на мітлі : [інтерв'ю з приводу постановки п'єси «Пришельці»] / В. Рутківський // Одес. вісті. — 1993. — 19 груд.

533. Дузь І. Любов перемагає / І. Дузь // Одес. вісті. — 1994. — 28 січ.

"Слуга Баби Яги" (1994)

534. Дзюба В. Як навчитися доброти / В. Дзюба // Одес. вісті. — 1996. — 11 лип.

"Сторожова застава" (2001)

535. Глушак А. Незвичайна подорож в епоху билин / А. Глушак // Веч. Одесса. — 2001. — 13 дек. — (Прилож. : 192 сходинок, № 31).

536. Суховецький М. Книжка навчає патріотизму / М. Суховецький // Думська площа. — 2002. — 1 берез. — С. 2.

"Джури козака Швайки" (2007)

"Джури-характерники" (2009)

"Джури і підводний човен" (2010)

537. Щербакова Л. Задовго до Гаррі Поттера / Л. Щербакова // Літ. Україна. — 2006. — 25 трав. — С. 6 ; Кур'єр Кривбасу. — 2008. — № 218-219. — С. 317—321.

538. Жук З. «Дзвін шабель, пісні, походи...» / З. Жук // Друг читача. — 2007. — № 13. — С. 7 ; Думська площа. — 12 жовт. — С. 6.

539. Книгопанорама // Кур'єр Кривбасу. — 2007. — № 214-215 (верес.-жовт.) — С. 397.

540. Перший читач — Президент : [В. А. Ющенко] // Літ. Україна. — 2007. — 31 трав. — Фотогр.

541. Президент України — перший читач роману нашого земляка // Думська площа. — 2007. — 16 трав. — С. 1 : фотогр. В. Ющенка з В. Рутківським.

542. Василяшко В. Ластівка п'є на льоту / В. Василяшко // Літ. Україна. — 2008. — 7 лют. — С. 6.

543. Марченко Н. "...Я намагаюсь обирати ті сторінки нашої історії, яких ще ніхто не перегортав" : книгознавча розвідка за історичною прозою Володимира Рутківського / Н. Марченко // Укр. мова й літ. в серед. шк., гімназіях, ліцеях та колегіумах. — 2010. — № 4. — С. 96—102 ; 2011. — № 1-2. — С. 124—140.

544. Головка Т. Як ставали козаками? / Т. Головка // День. — 2011. — 19 січ. — С. 7.

545. Марченко Н. Нам треба вчитися бути переможними! / Н. Марченко // Літ. Україна. — 2011. — 3 лют. — С. 6.

546. Родик К. Український Жюль Верн : Володимир Рутківський відновив традиції українського екшену / К. Родик // Україна молода. — 2011. — 15 лют. — С. 10. — (Рецензія).

547. У Гаррі Поттера з'явилися "конкуренти" в Україні — джури та мури дитячого письменника Володимира Рутківського / записала Т. Щербаченко // Дзеркало тижня. — 2011. — 22—28 січ. — С. 14.

"Потерчата" (2008)

548. Шупта-В'язовська О. Кров на кризі / О. Шупта-В'язовська // Одес. вісті. — 2008. — 8 листоп. — С. 11.

549. Щербакова Л. Реквієм своєму поколенню / Л. Щербакова // Веч. Одесса. — 2008. — 20 нояб.

550. Мельник В. Оповідь про опалене війною дитинство / В. Мельник // Друг читача. — 2009. — № 9. — С. 3.

"Сині Води" (2011)

551. Фіалко Д. Дитяча дорослість : у своєму романі "Сині Води" Володимир Рутківський доводить, що художня правда часом переконливіша, ніж історичний факт // Україна молода. — 2011. — 18 жовт. — С. 13.

ПАРОДІЇ НА ВІРШІ В. РУТКІВСЬКОГО

552. Дзюба В. І. Казкові перетворення : [пародія на вірш В. Рутківського «І вже коли знайшли мене в капусті...»] / В. Дзюба // Пародійна суміш / В. Дзюба. — О., 1998. — С. 46-47.

553. Старчевський Б. Звідкіля я єсть пішов : [пародія на вірш В. Рутківського «Як заграють громи в громкотливу трубу...»] / Б. Старчевський // Вітчизна. — 1988. — № 4. — С. 201.

554. Шукайло В. Я в тобі і навкруг тебе : [пародія на вірш В. Рутківського «Краплина»] / В. Шукайло // Сміх на голову. — К., 1982. — С. 54.

ПРИСВЯТИ В. РУТКІВСЬКОМУ

Про партії праві і ліві,
Про ради, реформи, Кабмін
Замітки в своєму "розливі"
Здає в кожен номер з колін.
Потужність увіч промислова,
Але не натужно рукам.
Бува на сторінці — ні слова,
Зате як тісно думкам!

Одес. вісті : (Ювіл. вип. до 10-річчя газети). — 2001. — 4 лип. — (Автора не встановлено).

УЧАСТЬ У ГРОМАДСЬКОМУ ЖИТТІ

555. Аджимамудов А. Семінар молодих [авторів відбувся в Одесі; кер. літоб-ня В. Рутківський] / А. Аджимамудов // Інформбюлетень / Секретаріат правл. СП СРСР. — 1986. — № 1. — С. 26.

556. Василенко Е. Поклон Кобзарю : [про виступ В. Рутківського на Шевченків. святі поезії в с. Шевченкове Кілійського р-ну на Одещині] / Е. Василенко // Знамя коммунізма. — 1987. — 21 марта.

557. Глушак А. Здоровше з гумором живеться : [про Олійників. свята, в яких активну участь брав В. Рутківський] / А. Глушак // Літ. Україна. — 2003. — 5 черв. — С. 8.

558. Голубовский Е. И вечный бой... : [про участь В. Рутківського разом з іншими письм. в заходах Всесоюз. добр. т-ва любителів кн.] / Е. Голубовский // Веч. Одесса. — 1984. - 7 июня. — Підпис : Г. Евгеньев.

559. Довідка «ЛУ» : [назване прізвище В. Г. Рутківського як відповід. секретаря Одес. письмен. орг.] // Літ. Україна. — 1989. — 27 лип. — С. 7.

560. Дубров Б. Наші гості — письменники Варни : [про «круглий стіл» під головуванням В. Рутківського за участю одес. та варнен. письм.] / Б. Дубров // Чорномор. комуна. — 1987. — 12 квіт. — Підпис : І. Артеменко.

561. Дубров Б. Пам'яті поета : [виступи А. Глушака, В. Рутківського, Т. Федюка на вечорі пам'яті О. С. Пушкіна] / Б. Дубров // Чорномор. комуна. — 1987. — 10 трав. — Підпис : І. Артеменко

562. Кудлач В. Чи є проблема мови? : [зокрема про виступ В. Рутківського на Дні укр. писемності та мови] / В. Кудлач // Думська площа. — 2007. — 23 листоп. — С. 6 : фотогр.

563. Макаренко О. Свято рідної мови : [про участь В. Рутківського в респ. святі рідної мови на Житомирщині] / О. Макаренко // Піонерія. — 1989. — № 11. — С. 20.

564. Миколаєнко Т. Літературний клуб : [про виступ В. Рутківського на відкритті літ. клубу в м. Роздільна] / Т. Миколаєнко // Вперед. — 1986. — 7 листоп.
565. Михайлевський А. Українська пісня в Одесі : [інтерв'ю з В. Рутківським] / А. Михайлевський // Думська площа. — 2001. — 10 берез. — С. 3.
566. Надутик П. Першооснова : [про зустрічі В. Рутківського з трудівниками Кодим. р-ну Одещини] / П. Надутик // Чорномор. комуна. — 1988. — 28 черв.
567. Палієнко М. Хроніка творчих буднів Одещини : [зокрема про виступ В. Рутківського на обл. нараді молодих літераторів] / М. Палієнко // Літ. Одеса. — 2003. — № 4. — С. 180.
568. Письменники — гості робітників : [про читацька конф. робітників Одес. з-ду прецизійн. верстатів, на якій обговорювали рукопис кн. В. Рутківського «Земля мастеров»] // Комс. іскра. — 1983. — 25 жовт.
569. Пізнавати факти життя : [участь у роботі «круглого столу», організов. ред. газ. «Комс. іскра»] // Комс. іскра. — 1986. — 23 січ.
570. Полтавчук В. Дети остаются с нами : [про кн. одес. письм., зокрема В. Рутківського, присвяч.. дітям] / В. Полтавчук // Веч. Одесса. — 1986. — 23 янв.
571. Праздник поэзии : [участь В. Рутківського в заходах, присвяч. пам'яті Т. Г. Шевченка] // Веч. Одесса. — 1986. — 10 марта.
572. Пропагандисти книги : [про виступ В. Рутківського перед кер. Одес. облкниготоргу та активістами Добр. об-ня любителів кн.] // Веч. Одесса. — 1988. — 22 марта.
573. Рижавський І. Ірпінські вечори : [виступ В. Рутківського на літ. вечорі в Ірпін. буд. творчості] / І. Рижавський // Літ. Україна. — 1985. — 29 серп. — С. 8.
574. Скалій Р. На землі Макара Посмітного : [про виступи письм., серед них В. Рутківського, в колгоспі ім. М. Посмітного, Березів. р-ну Одес. обл.] / Р. Скалій // Літ. Україна. — 1988. — 7 січ. — С. 3.

575. Создадим музей В. Катаева : [звернення одес. письм., у т.ч. В. Рутківського] // Веч. Одесса. — 1987. — 16 окт.
576. Старик В. Зустріч з письменниками : [Ю. Михайликом та В. Рутківським в Одес. держ. ун-ті] / В. Старик // За наук. кадри. — 1988. — 18 берез.
577. Сушинський Б. Мужніє талант молодих : [про допомогу, яку надають творчій молоді одес. письм., зокрема В. Рутківський] / Б. Сушинський // Комс. іскра. — 1986. — 4 січ.
578. Творческий вечер поэтов : [про виступ В. Рутківського перед одес. книголюбями] // Веч. Одесса. — 1986. — 4 дек.
579. Теняков В. В мире книг : [зокрема про дружбу В. Рутківського з юними читачами б-ки № 3 м. Одеси] / В. Теняков // Веч. Одесса. — 1989. — 20 дек.
580. У центральному лекторії товариства «Знання» : [про поет. вечір, в якому брав участь В. Рутківський та ін.] // Чорномор. комуна. — 1987. — 20 лют.
581. «У Червонознам'янці...» : [участь В. Рутківського в зустрічах з трудівниками колгоспу «Дружба народів» Іванів. р-ну Одес. обл.] // Веч. Одесса. — 1986. — 10 марта.
582. Які ювілеї нам святкувати : заява правління Одес. обл. орг. Нац. спілки письм. України щодо організації відзначення іст. дат в Україні : [серед інших — підпис В. Рутківського] // Чорномор. новини. — 2002. — 10 жовт. ; Літ. Україна. — 17 жовт. — С. 7.

ПОКАЖЧИК ПЕРІОДИЧНИХ ВИДАНЬ

журнали

Веселка	Пряшево (Словаччина)
Вітчизна	Київ
Кур'єр Кривбасу	Кривий Ріг
Наша школа	Одеса
Однокласник	Київ
Піонерія	Київ
Радуга	Київ
Україна	Київ
Українська мова й література в середніх школах, гімназіях, ліцеях та колегіумах	Київ
ЭКЮ	Київ

газети

Вечерняя Одесса	Одесса
Водный транспорт	Москва (Росія)
Волинь	Луцьк
Вперед	м. Роздільна, Одес. обл.
День	Київ
Деснянська правда	Чернігів
Дзеркало тижня	Київ
Друг читача	Київ
Думська площа	Одеса

За наукові кадри	Одеса (ОНУ ім. І. І. Мечникова)
Защитник Родины = Слава і честь	Одеса
Знамя комунізму	Одесса
Індустріальное Запорозжє	Запорозжє
Комсомольська іскра	Одеса
Красная звезда	Москва (Росія)
Літературна Україна	Київ
Молода гвардія	Київ
Нова доба	Черкаси
Одесская жизнь	Одеса
Одеський університет	Одеса (ОНУ ім. І. І. Мечникова)
Одеські вісті = Одесские известия	Одеса
Прапор юності	Хмельницький
Прес-кур'єр	Одеса
Радянська Україна	Київ
Радянський спорт	Київ
Слово Просвіти	Київ
Україна молода	Київ
Українська літературна газета	Інтернет
Червона зірка	Кодима, Одес. обл..
Черкаська правда	Черкаси
Чорноморська комуна = Чорноморські новини	Одеса

ПОКАЖЧИК ІМЕН

Аврамов І. — 432, 506
Аджимамудов А. — 555
Адонін М. О. — 289
Азаров М. В. — 255
Алієва Ф. — 438
Андрєєв В. — 441
Арабаджи Г. І. — 347
Артеменко І. *див.*
Дубров Б.І.

Бабич Н. — 514
Бараболя В. — 252
Баросв С. В. — 398
Безп'ятов
(Беспятов) Р. Є. — 10,
12
Безуглий В. — 490
Березінський В. К. — 412
Бишляга М. Є. — 308,
311
Білоблицький М. П. —
269, 270
Білоус Н. — 13
Богданович О. В. — 442
Богоявленський М. О. —
167
Боделан В. Б. — 305
Боделан Р.Б. — 159, 260,
273, 279
Бондар В. — 217-219
Борисенко В. — 127
Борисов І. Д. — 107
Борман — 113
Бочваров І. — 437
Бубнова Л. — 454
Бурчо Й. О. — 481
Бутін Є.П. — 345
Буханченко Р. — 41

Былинский С. — 7
Василяшко В. — 542
Василенко Е. — 556
Василец В. М. — 431
Вилкун М. М. — 283
Вольский Р. — 6
Выхристенко В. И. — 50
В'язовський Г. А. — 307

Гаврош О. — 416, 417,
419, 421, 495, 512,
515, 517
Гагарін Ю. О. — 207
Гажаман Н. О. — 462,
467, 469, 516
Гайдамацький Є. В. —
204
Гаранін В. М. — 508
Гетьман В. П. — 1, 67,
200, 389
Глоба П. — 191, 199
Глушак А. С. — 337, 496,
509, 535, 557, 561
Голишев А. — 130
Головко Т. — 491, 544
Голубовский Е. М. — 558
Гончаренко В. В. — 187
Гончарук Г. І. — 209, 267
Гончарук Т. — 286
Гордон Ю. Н. — 323
Горст Г. М. — 474, 511
Гриневецкий С. Р. —
301
Губарь О. И. — 430
Гуть І. — 4
Гуцалюк С. — 286

- Давидюк Д. Г. — 452
 Дзюба В. І. — 534, 552
 Дмитренко Н. — 476
 Довгонос А. — 411
 Дорофєєва О. О. — 340
 Дорош М. — 104
 Драч І. — 198
 Дубров Б. І. — 471, 524,
 528, 560, 561
 Дузь І. М. — 533

 Емільдеш Н. — 282

 Єременко В. — 221

 Жук З. — 538
 Жученко М. П. — 261

 Заболотний В. — *див*
 Рутківський В. Г.
 Загородній В. Є. — 239
 Закусило Т. — 486
 Запорожченко Б. — 249
 Запорожченко Ю. — 164
 Зарічанський П. О. — 344
 Звягін — 246
 Зенич О. — 58
 Зинченко Ж. І. — 8
 Зінкевич-Томачек Б. —
 302

 Іванюк С. — 505

 Казаков Ю. — 291
 Калинчук В. А. — 264,
 332
 Канєвська Т. А. — 470
 Капочкін Б. — 168
 Катаєв В. — 575

 Качан А. Л. — 37, 393,
 403, 406, 414, 425
 Кенаров І. — 441
 Китик В. — 442
 Ключник П. Т. — 112
 Коваленко А. В. — 228
 Коваленко В. М. — 56,
 464
 Коваль В. К. — 450, 451
 Козак С. — 422
 Козицький С. — 124
 Колесов Е. — 4
 Колінько О. — 327
 Колотило Я. — 355
 Комаровський В. В. —
 280
 Корєневич Л. Г. — 452
 Корой І. — 369
 Коротенко Н. — 14
 Костецька Т. — 70
 Костюченко В. — 493
 Крутогуз Н. З. — 116
 Кудlach В. А. — 562
 Кучеренко М. — 420
 Кучма Л. Д. — 268, 327

 Лєсогоров М. М. — 230
 Лобєнко О. О. — 224, 225
 Лотиш Г. Л. — 11
 Лютик М. — 51, 433, 461
 Лясковський В. Г. — 522

 Макарєнко О. — 530, 563
 Малиновський Ж. К. —
 367
 Мамонтов В. — 136, 137,
 141, 159
 Мардар Т. — 373
 Марченко Н. П. — 423,
 462, 469, 516, 543, 545

Медведчук В. — 402
Межелайтис Е. — 439
Мельник В. — 550
Миколаєнко Т. — 564
Миндру М. — 394
Миненко В. Т. — 8
Михайлевський А. Ф. —
565
Михайленко А. — 442
Михайлик Ю. М. — 576
Михнушев А. — 432
Мовчун А. — 513
Моруга В. — 441
Моцаренко Г. П. — 231
Мочуров А. — 436
Муромец І. — 498

Надутик П. — 566
Назрогіоргіс Ф. — 110
Нечерда Б. А. — 444
Ніселевич С. С. — 180

Овадія Д. — 438
Огородник І. Т. — 59
Олтаржевська Л. — 492
Осадчук П. І. — 227
Осипов В. Л. — 5

Павленко В. — 395
Павловська В. П. — 450-
452, 454
Паленко М. — 16, 18, 19
Палієнко М. О. — 567
Панченко В. — 503
Пасев А. — 428
Пеєв Е. — 426
Піддубний Г. В. — 248
Погорєлов В. І. — 353
Поліванова Г. А. — 240
Поліщук В. — 15

Полтавчук В. Г. — 59,
519, 570
Попович О. — 185
Попський Р. — 21
Посмітний М. О. — 574
Прісовський Є. М. — 131,
408, 507, 520, 529
Прудовський В. — 429
Пустовойтенко В. — 327
Пушкін О. С. — 561

Радянський Ю. — 525
Резніков В. О. — 1, 2
Рижавський І. — 573
Родик К. — 499, 546
Рядченко І. І. — 42

Савицька Ж. — 443
Саєнко Л. І. — 465
Салига Т. — 527
Санделимова Д. — 440
Сапожнікова Г. — 286
Сапожніков І. — 286
Северіна Г. Д. — 502
Середенко С. — 530
Сєрий О. — 297
Симчич І. — 518
Синишин А. А. — 9
Сіренко Л. — 454
Скалій Р. — 574
Скендерова З. Н. — 521
Скляревський О. С. —
295
Сорока П. — 415
Старик В. — 576
Старчевський Б. — 553
Стоєв А. — 428
Стоянов С. М. — 370
Суховецький М. М. — 9,
536

Сушинський Б. І. — 38,
350, 453, 472, 577

Тарнашинська Л. — 531

Теняков В. — 579

Токмаков П. М. — 3

Трохліб В. І. — 274

Троянски І. — 427

Туз М. А. — 287, 317

Уйомов А. І. — 247

Українцев С. О. — 214

Федоренко А. — 245

Федоровская Л. — 523

Федорук К. Ю. — 485, 489

Федюк Т. О. — 561

Фіалко Д. — 551

Філатов Г. П. — 10, 12

Харсіка Л. — 513

Харченко Г. — 266

Храпова Т. В. — 521

Христенко С. І. — 220

Чабаненко П. М. — 304,
378

Ченков М. М. — 310

Чернікова Л. В. — 457,
466, 468

Чечвянський В. — 15, 44

Чорний В. — 163

Шаровський В. — 260

Шахтаманов О.-Г. — 3,
435

Шевченко Т. Г. — 232,
556, 571

Шевчук А. — 424

Шеренговий О. Г. — 5,
407

Шубін А. — 174

Шукайло В. — 554

Шупта Д. Р. — 404

Шупта-В'язовська О. Г. —
548

Щербакова Л. — 101,
431, 475, 537, 549

Щербаченко Т. — 547

Ющенко В. А. — 372, 540,
541

Яворівський В. О. — 190

ЗМІСТ

РУТКІВСЬКИЙ В. ДЕЩО З БІОГРАФІЇ

ОКРЕМІ ВИДАННЯ ТВОРІВ

ПУБЛІКАЦІЇ У ЗБІРНИКАХ

ПУБЛІКАЦІЇ У ПЕРІОДИЧНІЙ ПРЕСІ

у журналах

у газетах

В. РУТКІВСЬКИЙ — ЖУРНАЛІСТ,
ЛІТЕРАТУРНИЙ КРИТИК, ПУБЛІЦИСТ

ПЕРЕКЛАДИ ТВОРІВ В. РУТКІВСЬКОГО

В. РУТКІВСЬКИЙ — ПЕРЕКЛАДАЧ

В. РУТКІВСЬКИЙ — УПОРЯДНИК

І РЕДАКТОР

УЧАСТЬ У ЛІТЕРАТУРНОМУ ТА
ГРОМАДСЬКОМУ ЖИТТІ

ЛІТЕРАТУРА ПРО В. РУТКІВСЬКОГО

Довідкові матеріали.

Бібліографія

Ювілеї

Премії

ПУБЛІКАЦІЇ ПРО ТВОРЧИСТЬ

ПРО ОКРЕМІ ВИДАННЯ

ПОКАЖЧИК ПЕРІОДИЧНИХ ВИДАНЬ

ПОКАЖЧИК ІМЕН

Науково-довідкове видання

**Володимир Григорович
Рутківський**

Біобібліографічний покажчик

Серія
"Письменники Одеси"
Випуск 30

Упорядник
Олена Григорівна Нуньєс

Комп'ютерний набір
О. Г. Нуньєс

Видання підготував до друку
редакційний відділ
Одеської національної
наукової бібліотеки імені М.Горького
65023 Одеса-23, вул. Пастера, 13

Підписано до друку
Формат 60х84 1/16
Друк офсетний
Обсяг обл.-вид. арк.
Тираж 100 прим.
Замовлення №_____

Видруковано на базі ВДРКФ ОННБ ім. М. Горького
65023 Одеса, вул. Пастера, 13